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Pacienta vidējā 
temperatūra

V ecais un “bārdainais” joks par slimnīcā ievietoto pacien-
tu vidējo temperatūru, kura esot normas robežās, šķiet, 
tiek piesaukts teju vienmēr, kad jāiepazīstas ar kārtējo 
Centrālās statistikas pārvaldes “vidēji statistisko” ziņo-

jumu. Nupat CSP nākusi klajā ar ziņojumu par Latvijas iedzīvotāju 
mājokļu uzturēšanas izdevumu segšanu. 

Protams, šādi ziņojumi kopumā ir vajadzīgi, jo “vidējās tempe-
ratūras” mērījumi, lai arī principā neliecina neko par katra kon-
krēta iedzīvotāja vai pat iedzīvotāju grupas problemātiku, dod 
iespēju novērtēt kopējās tendences un, iespējams, pasaka priekšā 
kādas nebūt prioritātes, kuras vienā vai otrā jomā būtu svarīgas. 
Taču daudz bēdīgāk ir tad, ja šādus kopējos pētījumus un ziņoju-
mus vēlāk izmanto, lai, gudri izsakoties, makro rādītājus piemēro-
tu mikro vajadzībām. Vai, citiem vārdiem sakot, staipītu pēc kāda 
(kādu) vajadzības. Jo, kā zināms, ir meli, lieli meli un statistika. 
Minētais CSP ziņojums bezkaislīgi rāda, ka grūtības vai ļoti lielas 
grūtības segt mājokļa uzturēšanas izdevumus ir vientuļiem pensio-
nāriem – 49,7 procenti, taču tajā pat laikā pētījums secina, ka tikai 
6,8 procenti no šīs grupas cilvēkiem kaut reizi gada laikā kavējuši 
maksājumus. Kādus “tālejošus” secinājumus mēs varam no šiem 
diviem skaitļiem izdarīt? Un te nu parādās vesela virkne iespējamo 
variantu. Varianti piemērojami atbilstoši interpretētāja vajadzībai.

Apkopojot divās lielās grupās, secinājumi iedalītos no “viss ir slik-
ti, mēs taču teicām, ka vientuļie pensionāri mirst badu” (jo puse 
no viņiem nespēj savilkt galus kopā) līdz “runas par nabadzību ir 
pārspīlētas” (jo puse no viņiem gana labi tiek galā ar visu, bet tikai 
nieka nepilni 7 procenti kaut ko nevar samaksāt). Tātad – staipām 
šo statistiku atkarībā no situācijas vai vēlēšanās kādam (kādiem) 
kaut ko iestāstīt. Teorētiskajā un ideālajā valstī noteikti minētais 
pētījums (tāpat kā virkne citu) varētu tikt izmantots, lai statistiskā 
informācija būtu tikai papildus informācija (tātad – palīglīdzeklis) 
rīcībai, izvērtējot pētījumā iegūtos datus kādas pozitīvas program-
mas izstrādei un realizēšanai. Taču tas būtu teorētiskajā un ideāla-
jā valstī. Kamēr reālajā un daudz piezemētākajā dzīves īstenībā šis 
un citi līdzvērtīgi pētījumi un CSP ziņojumi vairāk tiek izmantoti kā 
iegansts, lai meklētu un atrastu līdzekļus sevis (savas partijas, ies-
tādes utt.) popularizēšanai vai konkurentu noriešanai, izmantojot 
atsevišķus no konteksta izrautus skaitļus. Tātad konsekventi tiek 
jaukti cēloņi ar sekām. Un otrādi – sekas ar cēloņiem.

Tas ir tāpat, kā lasot ziņojumu par valsts koncerna “Latvenergo” 
pērnā gada milzu peļņu. Varam priecāties, ka valsts akciju sabied-
rība strādā efektīvi, efektīgi un vairo mūsu valsts budžetu. Tātad 
“Latvenergo” viss ir kārtībā. Var tikai novēlēt – tā turēt. Taču, no 
otras puses, vai ir normāli, ka valsts kompānija, kurai taču kā val-
stij, tātad – iedzīvotājiem, piederošam uzņēmumam būtu jāstrādā 
ne tik daudz peļņas, cik iedzīvotāju interesēs, darbojas ar tik mil-
zīgu peļņu? Turklāt apstākļos, kad (kā liecina augstāk minētais CSP 
ziņojums) trešdaļai iedzīvotāju (32,9 procentiem) ir ļoti apgrūtinoši 
segt mājokļa uzturēšanas izmaksas? Kā redzams, skatupunkts, no 
kura tiek vērtēta viena vai otra statistiska ziņojuma skaitļu virkne, 
ir ļoti svarīgs. Pat vissvarīgākais.

Un te nu laikam ir jārunā par morāli un ētiku, par diskusiju kultū-
ru, par spēju vienoties kopēja mērķa vai mērķu labad, par savstar-
pējo cieņu, kas pretstatīta savtīgumam un pašlabumam. Taču viss 
minētais, lai cik nebūtu bēdīgi, mums vēl bērnu autiņos. Tāpat kā 
spēja saskatīt konkrētu cilvēku aiz bezgalīgajām skaitļu, procentu 
un teicamo makro rādītāju virknēm. Jo ir taču skaidrs, ka viens pen-
sionārs, kurš nopelnījis vai “nopelnījis” vairākos tūkstošos mērāmu 
pensiju, pamatīgi “pavilks uz augšu” kopējo jeb vidējo statistisko 
pensiju rādītāju. Un šajā gadījumā kādam (kādiem) būs izdevīgi 
analizēt “pacientu vidējo temperatūru”, nevis iedziļināties “vidējo 
rādītāju” analīzē un vērtēt, piemēram, atsevišķi ņemtas pensionā-
ru grupas. Nē, nē, runa nav par CSP pētījumu un ziņojumu kritiku 
vai, pasarg’ Dievs, aizliegšanu. Tieši otrādi, šādi ziņojumi ir vaja-
dzīgi. Runa ir par spēju analītiski interpretēt ziņojumus, lai tie dotu 
reālu labumu, ne tikai vielu pārdomām vai argumentus savas tais-
nības pierādīšanai politiskajās, sociāli ekonomiskajās un publiska-
jās cīņās. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Vai kopš mūsu iepriekšējās sarunas ir manā
mas kādas pozitīvas pārmaiņas Ventspils pilsētas 
pašvaldībā? 

Diemžēl vēl ne. Kļūdu atzīšana pašvaldībā joprojām nav 
notikusi un nenotiek. Ventspils pilsētas domē joprojām 
nav saprasts, ka mēs, mazākuma deputāti, spējam ne 
tikai uzrādīt Ventspils pašvaldības prettiesiskās darbības, 
parunāt par šo problemātiku ar “neko nedzirdošo” domi 
pašvaldības līmenī, bet arī spējam pievērst VARAM un citu 
valsts pārvaldes un tiesību aizsardzības institūciju uzmanī-
bu Ventspilī notiekošajiem tiesību pārkāpumiem un labas 
pārvaldības trūkumam. 

Labi. Jūs pievērsāt VARAM uzmanību. Ministrija 
reaģēja uz Ventspils opozīcijas deputātu norādēm un 
februāra sākumā aicināja Ventspils pilsētas domi pār
skatīt pašvaldības izveidoto komisiju nepieciešamību, 
norādot uz ačgārno, izšķērdīgo, pretēji likumā “Par 
pašvaldībām” noteikto darba organizāciju Ventspilī. Ir 
pagājis pusotrs mēnesis, taču Ventspils pilsētas dome 
nav veikusi nekādas pārmaiņas domes struktūrā un 
darbībā. Tātad nav pamata, uzskaitīt, ka valsts līme

V 
entspils iedzīvotājiem ir tik aizmālētas acis 
ar domes propagandas sludināšanu un paš-
valdības vadītāju labo darbu slavināšanu, ka, 
kā norāda Valsts kontrole, ventspilniekiem 
rodas absolūti maldīgs priekšstats par līdzek-

ļu apjomu, ko pilsētas tēvi patiesībā atvēl sabiedriskās 
kārtības nodrošināšanai pilsētā. Pašvaldības policijā ne 
vien vadības līmeņa un augstākā ranga darbinieki, bet 
arī zemākās pakāpes darbinieki saņem dāsnu atalgoju-
mu, kas sniedzas krietni pāri tūkstotim eiro. Jau tas vien 
raisa jautājumus iedzīvotāju vidū, kādēļ par nodokļu 
maksātāju naudu jāuztur tik milzīgs organisms ar tik 
milzīgiem izdevumiem.

Pats kliedzošākais revīzijas laikā atklātais fakts ir tāds, 
ka Ventspils pilsētas pašvaldība ar rīkojumu ir uzdevusi 
konkrētas pašvaldības policijas automašīnas, tajā skaitā 
arī luksus klases auto, ar autovadītājiem (tās vada paš-

valdības policijas inspektori!) izmantot domes amatper-
sonu vajadzībām! Gluži, kā Ventspils brīvostas gadījumā, 
kad tā iegādājas dārgu jaunākās paaudzes limuzīnu, lai 
ar to uz tiesas sēdēm Rīgā vadātu smagos noziegumos 
apsūdzēto Aivaru Lembergu.

Pats absurdākais ir tas, ka šī inspektoru darbība (to 
sarunvalodā mēdz saukt par “piepelnīšanos”, bet vai 
šajā gadījumā nav jāsauc vienkārši par “haltūrām”?) 
nu nekādi nav saistīti ar sabiedriskās kārtības nodro-
šināšanu. Turklāt, kā atklājas revīzijā, pašvaldības poli-
cija mēdz neievērot arī savu degvielas patēriņa nor-
mas noteikšanas kārtību, kā arī mēdz pieliet degvielas 
bāku vairākkārt, taču pēc degvielas tvertnes piepildī-
šanas bieži vien nereģistrē šos datus, kā to prasa ofi-
ciālā kārtība.

Nākamajā numurā lasiet plašāku analīzi par Valsts 
kontroles atklātajiem faktiem! 

Lūk, kā ar Ventspils domes 
ziņu “saimnieko” pilsētas 
pašvaldības policija!

Opozīcijas deputāti attiecību trijstūrī 
ar Ventspils pašvaldību un VARAM!
Pirms mēneša intervijā "Ventspilniekam.lv" Ventspils domes opozīcijas līderis Ģirts Valdis 
Kristovskis minēja, ka Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija (VARAM) beidzot ir 
saklausījusi Ventspils pilsētas pašvaldības opozīcijas deputātu kritisko viedokli par demokrāti-
jas trūkumu un prettiesiskumu Ventspils pilsētas domes darbā. Sarunā ar Ģirtu Valdi Kristovski 
taujājam, vai un kas šajā laikā mainījies? 

Valsts kontrole nule kā publis-
kojusi revīzijas rezultātus, kas 
veikti Ventspils pilsētas paš-
valdības policijā, kura darbojas 
tiešā Ventspils pilsētas domes 
pakļautībā. Revīzijas laikā at-
klāti vairāki skaļi un atsevišķās 
reizēs pat ļoti bezkaunīgi pār-
kāpumi, kuros tieši ir iesaistīta 
pati dome. 

ņa institūcijas spēj pozitīvi ietekmēt Ventspils pilsē
tas pašvaldību, ja komisijas Ventspils pilsētas domē 
“rullē” pa vecam?   

Tik tiešām. Pārmaiņu vēl nav. Pašvaldības izveidotās 
neleģitīmās komisijas turpina nevajadzīgi dublēt pašvaldī-
bas administrācijas un aizstāj deputātu darbu. Šāda absur-
da kārtība turpinās. Taču jau redzu, ka mūsu ierosinātais 
process sasniegs mērķi vidējā termiņā. Arī tāpēc, ka pret-
tiesiski varu sagrābušā pašvaldības vadītāja A.Lemberga 
un viņa “kabatas” administrācijas ļaunprātīgā attieksme 
un apbrīnojami tuvredzīgie darbības paņēmieni ar katru 
dienu, ar katru komunikācijas raundu izgaismojas arvien 
spilgtāk un uzskatāmāk. Respektīvi, režīms darbībā nepār-
traukti apliecina savu augstprātību, uzrāda nihilismu valsts 
pārvaldē, ignorē demokrātiju un tiesiskumu, pieļauj arvien 
jaunas kļūdas, bet nozieguma pēdas atstāj neizdzēšamus, 
skaidri salasāmu nospiedumus. Tas ir tas, kas bija jāpierā-
da, ko mēs sagaidījām. Mēs paredzējām, ka Ventspils paš-
valdības administrācija rīkosies tieši tik muļķīgi un izrakstīs 
sev gara “nabadzības apliecību”, kuru vairs ne no viena 
nevarēs noslēpt.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Ar 1,5 mēnešu kavēšanos 
atklās biznesa centru
Piektdien beidzot durvis ver Ventspils bizne-
sa atbalsta centra jaunās telpas Pils ielā 17. 
Tā atklāšana sākotnēji bija plānota vēl janvā-
ra otrajā pusē, taču remontdarbi ievērojami 
aizkavējās un centra atklāšana bija jāatliek. 
Šo centru Ventspils dome izveidoja pagājušā 
gada rudenī, lai interesenti, kuri vēlas attīstīt 
savu biznesu, varētu saņemt gan konsultāci-
jas, gan no pašvaldības īrēt telpas ar atlaidi. 

47 000 eiro par apzīmējumu 
atjaunošanu
Tuvojoties pavasarim, pilsētā plānoti sapoša-
nas darbi, atsvaidzinot ielu horizontālos apzī-
mējumus. Šogad tos veiks Liepājas uzņēmums 
“CTB”, kuru pašvaldības iestāde “Komunālā 
pārvalde” izraudzīja iepirkumu konkursā. SIA 
“CTB” darbus veiks par 46 951 eiro bez pie-
vienotās vērtības nodokļa. Pirmie apzīmējumi 
tiks atjaunoti velosimboliem, invalīdu stāvvie-
tām un gājēju pārejām, tad tiks uzklātas arī 
ielu ass līnijas.

Gripas izplatība joprojām 
intensīva
Aizvadītajā nedēļā turpināja ievērojami palieli-
nāties gripas izplatības intensitāte – par 53,1%, 
sasniedzot vidēji reģistrētus 235,6 gadījumus 
uz 100 000 iedzīvotājiem. Visaugstākā gri-
pas intensitāte reģistrēta 5-14 gadu vecuma 
grupā un vecumā līdz četru gadu vecumam. 
Turklāt saņemti vēl četri paziņojumi par gripas 
dēļ bojā gājušiem cilvēkiem. Gripas izplatība 
jo projām pieaug arī Ventspilī.

Jauns stāvlaukums vēl 86 auto
Ventspils brīvostas pārvalde noslēgusi līgumu 
ar SIA “Ostas celtnieks” par auto stāvlauku-
ma paplašināšanu Ganību ielas galā. Jau jūli-
jā industriālā teritorija Ganību ielā, kur dar-
bojas ražotnes SIA “Bucher Municipal” un 
SIA “Malmar Sheet Metal”, iegūs paplašinātu 
auto stāvvlaukumu, kurā varēs novietot vēl 86 
spēkratus. Jau šobrīd ik dienu uz darbu ražot-
nēs dodas vairāk nekā 500 speciālistu, progno-
zējams, ka nākotnē šis skaits arvien pieaugs.

Pirmo reizi pasniegs gada 
balvas veiksmīgākajiem 
uzņēmumiem
Šis būs pirmais gads, kad Ventspils pilsētā strā-
dājošajiem veiksmīgākajiem uzņēmējiem un 
uzņēmumiem svinīgā ceremonijā pasniegs 
gada balvas. Šādas balvas papildinās ikgadē-
jo lielāko nodokļu maksātāju Ventspils pilsē-
tā godināšanu, kas šogad noritēs jau 20. reizi. 
Kopumā tiks pasniegtas balvas sešās nomināci-
jās. Apbalvojumu saņems gada labākais darba 
devējs, gada atbalstītājs, gada labākais jaunais 
uzņēmums, gada labākais mazais uzņēmums, 
kā arī pasniegs izcilības balvu informācijas un 
komunikāciju tehnoloģiju jomā.

Sociālā atbalsta  
projektu konkurss
Sociālais dienests izsludinājis pilsētas iedzī-
votāju sociālā atbalsta projektu finansēša-
nas konkursu, kura mērķis ir veicināt sociāli 
mazaizsargāto iedzīvotāju dzīves kvalitātes 
uzlabošanu, fizisku un juridisku personu iein-
teresētību sociālo pakalpojumu sniegšanā, 
kā arī sekmētu atbalsta pasākumu organi-
zēšanu. Projekta iesniedzējiem jānodrošina 
līdzfinansējums ne mazāk kā 30% apmērā 
no kopējām projekta izmaksām. Maksimālais 
Ventspils pilsētas pašvaldības finansēju-
ma apjoms vienam projektam ir 1500 eiro. 
Projektus jāiesniedz līdz 3. aprīlim.

VENTSPILĪ

Pārsūdzēts Kurzemes apgabaltiesas spriedums, ar kuru trīs bijušās pašvaldības SIA “Ventspils siltums” darbinieces tika pilnībā 
attaisnotas apsūdzībās par it kā vairāk nekā miljona eiro piesavināšanos no uzņēmuma kases. Jau ziņojām, ka sākotnēji Vents
pils tiesa apsūdzētās atzina par vainīgām, taču vēlāk apgabaltiesa visas personas pilnībā attaisnoja. Par šo lēmumu bija smagi 
vīlušies Ventspils pilsētas vadītāji, savos izteikumos pat apšaubot tiesas spriedumu. Iepazīstoties ar tiesas spriedumu, ir kļuvis 
skaidrs, kādēļ pašvaldības “tēvi” ir tik ļoti sapīkuši. 

Šī gada pirmie divi mēneši Latvijas ostās pārkrauto kravu apgrozījuma ziņā joprojām 
ir samērā pieticīgi, kas galvenokārt skaidrojams ar ģeopolitisko situāciju un atstāj 
lielu ietekmi visā tranzīta nozarē. Tas atainojas arī uz ostās pārkrauto kravu apjomu, 
kas janvārī un februārī kopumā veidoja 10,242 mlj. tonnu un bija par 14,3% mazāk 
nekā līdzīgā laika periodā pērn.

Reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas vecumā Ventspils pilsētā joprojām turpina 
nedaudz, taču ar pieaugošu tendenci palielināties. Marta pirmajā ceturksnī bezdar
ba līmenis ir atkal palielinājies par 0,1%, sasniedzot 4,8%, liecina Ventspils pilsētas 
pašvaldības publiskotā informācija. 

Ventspils ostā kravu apgrozījums 
uzlabojas, taču krīze joprojām ietekmē

S 
mags gada sākums ir Ventspils 
ostai. Pēc ļoti bēdīgā janvāra, kad 
Ventspils ostā pārkrāva tikai 1,478 
mlj. tonnu jeb par veselu miljonu 
tonnu mazāk nekā gadu iepriekš, 

februārī situācija mazliet uzlabojās. Tieši 
tik – mazliet. Šķiet, šajā sarežģītajā situā-
cija jāpriecājas arī par šādu pieaugumu: 
februārī Ventspils ostā pārkrauti 1,613 mlj. 
tonnu kravu (apgrozījuma kritums sama-
zinājies no 42% līdz 31,4%). Taču arī šis 
rādītājs pēdējās piecgades mērauklā ir 
tālu no iepriekšējos gados uzrādītajiem 
rezultātiem. 

Nedaudz kravu apgrozījumu uzlaboja arī 
bargie ziemas apstākļi uz ziemeļiem no 
Latvijas. Somu līcis jau ilgāku laiku ir pil-
nībā aizsalis, tur ledus biezums ir vidē-
ji 35-40 cm un kuģu satiksmei ir nepie-
ciešami ledlauži, kas kompānijām izmak-
sā bargu naudu, lai nokļūtu arī lielākajās 
Krievijas ostās. Arī Irbes šaurumā un Rīgas 

jūras līcī situācija bija pasliktinājusies. Tas 
deva cerību stariņu Ventspils un Liepājas 
ostām. Tiesa, starpība apjoma ziņā vēl 
liela, taču Ventspilī kravas apgrozīts par 
trešdaļu mazāk, kamēr Liepājā apjoms pie-
audzis par 29,4%. 

Ļoti trāpīgi par esošo situāciju bizne-
sa forumā Rīgā izteicās bankas “Citadele” 
ekonomists Mārtiņš Āboliņš. Viņš skaidro-
ja, ka neprognozējams tranzīts ir dažādu 
iemeslu dēļ, un viens no tiem ir arī svārstī-
gie laika apstākļi. “Lielais aukstums ietek-
mē tirgus svārstības. Ostas aizsalst, tādēļ 
rodas lielas problēmas. Protams, tā ir lai-
mes spēle, jo zināms, ka ne katra ziema 
pie mums ir tik barga. Ar to ir jārēķinās, 
jo šādus apstākļus paredzēt nevar,” sacī-
ja ekonomists. Tā tas arī ir, jo aizsaluši 
jūras līči nebūt nenozīmē lielu apgrozīju-
ma kāpumu, tāpat arī veiksmīgāks būs tas, 
kurš operatīvāk reaģēs uz situāciju un vis-
pār būs tālredzīgs.

Būtisks kravu apgrozījuma samazinājums 
ir vērojams lielākajai daļai no Ventspils 
ostā strādājošiem termināļiem. Mazāk 
krīze skārusi SIA ““Ventspils nafta” termi-
nāls”, kam naftas produktu apgrozījums 
sarucis salīdzinoši tikai par 4% jeb gan-
drīz 100 000 tonnām, ja paraugās pārējo 
Latvijas ostu kontekstā. Jāatzīmē, ka grau-
du pārkraušanas ziņā Ventspils ar nule kā 
paplašināto termināli veic negaidīti mazu 
apgrozījumu, un to ir ievērojami izkonku-
rējusi aktīvā Liepājas ostas darbība, kas 
sevi pozicionējusi tieši šajā jomā, kā arī 
Rīga. Toties joprojām pozitīva tendence ir 
ar prāmjiem pārvadāto pasažieru un kravu 
apjomā, kurā sekmīgi turpina strādāt SIA 
«Noord Natie Ventspils Terminals”. Kāpums 
vērojams par attiecīgi 12% un 10%. 

Paraugoties plašākā mērogā, Latvijas 
ostās šī gada pirmajos divos mēnešos vis-
vairāk pārkrautas beramkravas – 5,336 
mlj. tonnu (-13,4%), lejamkravas pārkrau-
tas 2,815 mlj. tonnu apmērā (-30,5%), bet 
ģenerālkravas pārkrautas 2,092 mlj. tonnu 
apmērā, un tas ir pieaugums par 20,1%. 
Rīgas ostā pārkrauts 5,483 mlj. tonnu 
(-10,1%), bet Liepājā – 1,385 mlj. tonnu 
(+29,4%). 

4,8%: bezdarba līmenis Ventspilī turpina kāpt

B 
ezdarba līmenis Ventspils pil-
sētā pakāpeniski pieaudzis jau 
kopš pagājušā gada beigām. 
“Ventspilnieks.lv” jau rakstīja, 
ka rudens otrajā pusē reģistrētā 

bezdarba līmenis darbspējas vecumā bija 
noslīdējis līdz 4,0%, taču tad dažādu fak-
toru ietekmē pakāpeniski atkal pieauga. 
Proti, nepilnu četru mēnešu laikā vērojams 
kāpums par 0,8%. Ja vēl novembra otrajā 
pusē reģistrēti bija 860 bezdarbnieki, nepil-
nu četru mēnešu laikā viņu skaits ir pieau-
dzis par vidēji 170 cilvēkiem un marta pir-

majā ceturksnī bija jau 1030 personas. Tiesa, 
tieši pirms gada šajā laikā bezdarbnieku 
skaits Ventspilī bija par simts personām lie-
lāks. Saskaņā ar publiskotajiem datiem, paš-
laik bezdarba līmenis Ventspilī pamazām 
tuvojas vidējam rādītājam valstī (5,4%), kā 
arī Kurzemes reģionam (6,1%).

Zemākais reģistrētā bezdarba līmenis 
darbspējas vecumā republikas nozīmes pil-
sētās ir Rīgā, kur šis skaitlis ir 3,2%. Turpat 
ir Valmiera ar 3,4%, nedaudz tālāk ar 3,8% 
ir Jelgava. Ventspilij priekšā ir arī Jūrmala ar 
4,0%. Aiz Ventspils seko Jēkabpils (6,8%), 

Liepāja (6,6%), Daugavpils (8,1%) un 
Rēzekne (10,4%).

NVA Ventspils filiāles datu bāzē pagā-
jušajā nedēļā bija pieejamas 139 brīvas 
vakances, taču, kā jau iepriekš ziņots, lie-
lākā daļa prasa specifiskas zināšanas un 
prasmes, lai uz darba vietu varētu preten-
dēt strādāt gribētāji. Skaitliski joprojām 
vislielākais deficīts ir pēc rokas lokmetinā-
tājiem, kur ir brīvas 25 vakances. Tāpat arī 
būvkonstrukciju montētājs (12), betonē-
tājs (12), metālapstrādes darbgaldu opera-
tors (10), metāla konstrukciju atslēdznieks 
(8), metāla būvkonstrukciju montētājs (8), 
metālapstrādātājs (5) un zivju apstrādā-
tājs (5). Pārējās 37 profesijas, kas veido 48 
darbavietas, ir pieprasītas ar trim un mazāk 
darba vietām, norāda pašvaldība. 

Apgabaltiesas spriedums satriec 
“Ventspils siltumu” un pilsētas domi

K 
asācijas sūdzību iesniedzis paš-
valdības uzņēmumu pārstāvo-
šais advokāts Ēriks Cars. Tiesā 
ir iesniegts arī Kurzemes tiesu 
apgabala prokuratūras protests, 

bet pagaidām tiesa vēl nav lēmusi par tā 
pieņemšanu.

Kā teikts Kurzemes apgabaltiesas sprie-
duma tekstā, tiesa ir konstatējusi vienu 
no Kriminālprocesa likumā paredzētajiem 
attaisnošanas pamatiem. Kā plašāk vēstīja 
ziņu aģentūra LETA, apgabaltiesa ir atzinu-
si, ka apsūdzēto izdarītajā nodarījumā nav 
konstatēta noziedzīga nodarījuma sastā-
va, jo nav pierādīta noziedzīga nodarījuma 
objekta – mantas lielā apmērā – vērtība. 
Priekšmeta vērtība noteikta uz pieņēmu-
mu pamata daļējas revīzijas rezultātā, no 
nelicencētas un neatbilstošas datu uzskai-
tes sistēmas datiem. Turklāt it kā prettie-
siski iegūtās un izšķērdētās mantas lielais 
apmērs, kas ir noziedzīga nodarījuma kva-

lificējošā pazīme, nebija precīzi noteikts ne 
pirmstiesas izmeklēšanā, ne pirmās un arī 
ne apelācijas instances tiesā. 

Kā norāda tiesa, ziņas par nodarīto zau-
dējumu apmēru nav iespējams atjaunot, 
jo attiecīgie grāmatvedības dati saskaņā 
ar normatīvajos aktos noteikto ir glabāja-
mi piecus gadus, un uz lietas iztiesāšanas 
laiku datu glabāšanas termiņš ir beidzies, 
tādēļ nav iespējama arī nodarījuma kvalifi-
kācija pēc cita Krimināllikuma panta.

Apgabaltiesa arī uzsver, ka nevienai no 
apsūdzētajām bijušajām darbiniecēm nav 
pierādīta arī svešas mantas izšķērdēšana. 
Izrādās, ka apsūdzībā nav norādīti konkrē-
ti faktiskie apstākļi, kas liecinātu par to, 
kādā veidā, kur un kad piesavinātā nauda 
būtu izšķērdēta. Līdz ar to, kā uzsver tiesa, 
arī šajā apsūdzības daļā iztrūkst noziedzīga 
nodarījuma objektīvās puses apraksta. 

Konstatēto apstākļu kopums bijis par 
pamatu apgabaltiesas secinājumam, ka 

visām trim apsūdzētajām izvirzītā apsūdzī-
ba neatbilst Kriminālprocesa likumā ietver-
tajām prasībām par apsūdzības saturu. 
Tādēļ tiesa to ir atzinusi par Kriminālprocesa 
likuma būtisku pārkāpumu, kas novedis pie 
nelikumīga nolēmuma, tāpēc tas izrai-
sa šī lēmuma pilnīgu atcelšanu, tā aģen-
tūrai LETA skaidroja tiesas pārstāve Baiba 
Andersone.

Uzņēmuma bijusī kasiere, abonentu 
daļas vadītāja un galvenā grāmatvede tika 
apsūdzētas par 1,045 mlj. eiro piesavinā-
šanos. Prokurors uzskatīja, ka apsūdzētās 
sievietes personu grupā pēc iepriekšējās 
vienošanās, pieņemot skaidrā naudā no 
abonentiem ienākošos maksājumus, daļu 
no ienākošajām naudas summām piesa-
vinājās un neievadīja tās kases aparātā. 
Ventspils tiesa 2016. gada pavasarī apsū-
dzētajām piesprieda dažādus cietumsodus 
ar termiņu no pusotra līdz 3,5 gadiem, kā 
arī nodarīto zaudējumu atlīdzināšanu. 



Nr.  11 (54)  2018.  gada 16.  mar ts Ventspils cilvēki  /  3

 turpinājums 5. lpp.

Ar Griničas 
pulksteni uz 
Dienvidu mola

STIKLA ŠĶĒPELES RASOLA BĻODĀS
“Uz jūras elpas apdvestās pussalas ir patīkami un skaisti 

jebkurā gada un diennakts laikā! Vai jums ir gadījies izbau-
dīt, kā smaržo jūras migla? Neaprakstāmi!” apgalvo LVĢMC 
Ventspils novērojumu stacijas (VNS) vadītāja Dace Zaiceva, 
kurai darba stāžs šajā jomā ir vairāk nekā četri desmiti gadu. 
Pēc vidusskolas Dace šeit pieņemta darbā par sinoptiķa palī-
ga mācekli, kuram novērojumu rezultāti bija ar roku krāsai-
ni “jāuzliek” uz sinoptiskajām kartēm, ko varēja atšifrēt tikai 
starptautisko kodu zinātāji. 

Pēc tam Dace vairākus gadus strādājusi jaunajā, ne visai 
mājīgajā daudzstāvu ēkā pašā jūras krastā. Pirms 33 gadiem 
tur 6. martā, Starptautiskās Sieviešu dienas priekšvakarā 
,viņa kopā ar kolēģēm piedzīvojusi, kā priekšostā, iepretī 
viņu ēkai, uzpildīšanas laikā uzsprāgst tankkuģis “Ludvigs 
Svoboda”. 

“Tas bija drausmīgi! No dežūrām brīvie jau sēdējām pie 
svētku galda, kad pusei pilsētas māju izbira logi. Neatceros, 
vai arī mūsu rasola bļodās sabira stikla šķembas, jo mielasts 
nevienam vairs nebija prātā,” Dace ir priecīga, ka vēlāk dažā-
di apstākļi viņiem likuši pārcelties atpakaļ uz sākotnējām, 
daudz mājīgākajām darba telpām pie loču torņa, kam tagad 
ir Valsts aizsargājamā kultūras pieminekļa statuss.

 “Vien jālūdz Dieviņš, lai līdzīgas traģēdijas ostā nekad vairs 
neatkārtotos, jo tagad atrodamies skaistākā, bet  briesmām 
daudz vairāk pakļautā teritorijā,” VNS vadītāja pārliecināta, ka 
darba drošības dienesti ostā kopš tā laika darbojas atbildīgāk. 

OPERATĪVĀK, NEKĀ SINOPTIĶI

Ventspilī, kur ir tik daudz ar lielas ostas pastāvē-
šanu saistītu  īpašu un pat eksotisku dienestu, 
grūti būs atrast romantiskāku darba vietu, nekā tā 
ir DACEI ZAICEVAI, LUDMILAI BELOKUROVAI un 
viņu kolēģēm Oksanai, Innai un Lilijai. Pirmkārt 
jau tāpēc, ka šīs sievietes savas darba dienas jau 
gadiem pavada uz apmēram 100 metru platas, 
visiem vējiem pieejamas zemes strēles, kas pus-
salas veidā iespiedusies starp jahtu ostu un Ventu 
un ir sākums Dienvidu molam. Otrkārt, mazajā, 
baltajā namiņā, kas atrodas gadsimtu sena loču 
torņa pakājē, datoru un mēraparātu ielenkumā 
sievietes darba stundas skaita un strādā ... nevis 
pēc Latvijas pulksteņa, bet Griničas laika, tas ir – 
divas stundas agrāk,  nekā mūsu valstī pieņemts.  
Un treškārt, ik pēc katrām trim stundām jebkā-
dos laika apstākļos viņas no namiņa dodas līdz 
pārdesmit metru attālajam speciāli aprīkotajam 
laukumam lūkot, ko rāda tajā izvietotie dažādas 
dabas norises fiksējošie aparāti un ierīces, un 
īpaši kodētā veidā šos datus dara elektroniski 
pieejamus analīzei visas pasaules sinoptiķiem. Jo 
tas ietilpst viņu, profesionālu meteorologu, darba 
pienākumos. 

Hidrometeoroloģiskā dienesta reorganizācijas rezultātā 
sinoptiķi Ventspilī jau daudzus gadus vairs nestrādā, bet Dacei 
pa prātam arī tagadējais,  meteorologa darbs. Pie tam tādā 
mērā, ka hobija līmenī dabas norisēm gribas sekot arī brīv-
dienās un pat atvaļinājuma laikā. 

“Šeit ir interesanti, turklāt ar savu darbu gan tieši, gan 
netieši jūtamies līdzdalīgi ostas un visas pilsētas dzīvē. Ar 
ostā notiekošo faktiski ir saistīts katrs trešais vai ceturtais 
ventspilnieks. No mūsu pussaliņas raugoties, tam apstipri-
nājumu var gūt, vērojot gandrīz nepārtraukti ostā ienākošos 
okeāna lainerus, zvejas tralerus un jahtas, Latvijas un NATO 
valstu kara kuģus, zemessmēlējus, loču kuterus un visu citu, 
kas šurpu-turpu vago Ventas un priekšostas ūdeņus,” kaut 
arī peldošie objekti informāciju par kustības iespējamību un 
darba drošību saņem no citiem avotiem, Dace rosībai uz ūde-
ņiem liek klāt arī vietējo meteorologu gandarījumu. Jo, raugi, 
satiksme un darbi ostā notiek vai ir pārtraucami atkarībā no 
viļņošanās, vēja stipruma , miglām un citiem dabas paramet-
riem,  ko viņi ir fiksējuši savā novērojumu stacijā un secinā-
jumu izdarīšanai paziņojuši sinoptiķiem un kravu apstrādes 
termināļu dispečeriem.  

“Atšķirībā no sinoptiķiem, mēs nesastādām pat īslaicīgas 
prognozes. Bet, daloties ar operatīvajiem  vēja ātruma un 
virziena mērījumiem, novērojumiem par nokrišņu daudzu-

mu, viļņošanos un ūdens līmeni,  meteorologi ieinteresēta-
jiem ostas un pilsētas uzņēmumiem, neapšaubāmi, var palī-
dzēt veiksmīgāk plānot un paveikt darbus. Meteoroloģiskie 
parametri  Ventspilī var mainīties ik pēc dažām stundām vai 
pat nedaudzām minūtēm, tāpēc to piegāde pat ir paredzē-
ta speciālos līgumos ar tranzīta uzņēmumiem. Mūsu pazi-
ņotajiem datiem nav kādu rīcību aizliedzoša vai atļaujo-
ša spēka, bet tikai informējoša nozīme.  Secinājumus tiesī-
gi izdarīt šo uzņēmumu vadītāji,” skaidro Dace Zaiceva. Šai 
sakarā ar cildinošiem vārdiem atceroties kādreizējo Ventspils 
Hidrometeoroloģiskā biroja vadītāju Ludmilu Gavrišu, savu-
laik pilsētā pirmo un ilgu laiku vienīgo Dr. geogr., kura sadar-
bībā ar ārzemju kolēģiem izstrādājusi rekomendācijas, kādos 
meteoroloģiskajos apstākļos katram no lielajiem tranzīta 
uzņēmumiem pieļaujams strādāt un kad darbība jāpārtrauc, 
lai nenodarītu kaitējumu dabai un cilvēkiem.   

VISPIRMS LIRIKA, CIPARI PĒC TAM
Vadītāja stāsta, ka Latvijā ir vairāk, nekā trīs desmiti 

meteoroloģisko novērojumu staciju, kas darbojas automā-
tiskajā režīmā, vai, kā tas ir Ventspilī, klātesot arī meteorolo-
giem. Sinoptiķi apkopo stacijās fiksētos datus un paziņo laika 
prognozi valstij  tuvākajām stundām un diennaktīm. 

Nolasāmo un tālāk ar starptautiskiem kodiem pēc Griničas 
laika  pārraidāmo datu apjoms ir iespaidīgs. Stacijās tie tiek 
vākti  astoņas reizes diennaktī:  par atmosfēras spiedienu,  
gaisa un augsnes temperatūru, vēja ātrumu un virzienu, 
nokrišņu veidu un daudzumu, redzamību, mitrumu, sarmu, 
salnu, apledojumu, miglu dažādos parametros. Dažiem no 
šiem rādītājiem ir tikai lokāla nozīme, citus sinoptiķi vērtē 
valsts un Eiropas laika prognožu kontekstā.  VNS speciālistes 
apgalvo –  meteorologi nejūtas aizvainoti un nenovērtēti tā 
dēļ, ka uz viņu savākto datu bāzes sinoptiķi būvē prognozes 
un ar to publiskošanu sabiedrībā gūst plašu atpazīstamību 
( reizēm arī nopēlumu...). Labu prognozi var būvēt tikai uz 
precīzu datu pamata, un viņām ir goda lieta tādus piegādāt, 
uzskata Dace.   

Meteorologiem jāfiksē arī, kā rudeņos Ventā veidojas vižņi 
un pavasara palos pa upi uz jūru čaukstēdami  beržas ledus 
gabali, cik augstu virs pilsētas ir mākoņi un kādi tie izskatās. 
Arī šādi  vērojumi jāpārvērš ciparu kodos, taču sākumā šie 
darbiņi iekrāsojas  ar sievietēm tīkamo apcerīgo liriku un sen-
timentu – ir taču tik skaisti raudzīties, kā palu laikā uz ledus 
gabaliem vizinās kaijas un pīles, kā priekšostā  cēlos  pus-
lokos kaklus izliec atlidojušie gulbji, kā plekstu un grunduļu 
lomus uz moliem priekš mājas minčiem velk izskatā drūmi,  
brezenta platbiksēs ģērbušies makšķernieki. Upes mūžīgais 
plūdums – tāds pats un reizē citādāks kā viņu bērnībā, viņu 
vecāku un vecvecāku atmiņās... 

METEOROLOGI DABĀ SAREDZ VAIRĀK
Meteorologu namiņam kaimiņos, no loču torņa uz pilsētas 

pusi kā krastā izmetušos krāsainu valzivju klājiens uz pussalas 
asfalta sagūlušas jūras bojas, ap kurām darbojas Hidrogrāfijas 
dienesta vīri. Pāri priekšostas ūdeņiem Ventas otrā kras-
tā no šejienes redzami sudrabotu rezervuāru cilindri ar eks-
porta lejamkravām, piestātnes ar pietauvotiem tankkuģiem. 

Nav bijušo meteorologu, ir pensionētie. No kreisās pirmā un trešā – VNS veterānes Rasma Bērzina un Māra Stankeviča, tagad 
strādājošās Dace Zaiceva un Oksana Makarova. 

Ludmila Belokurova gatavo meteoroloģiskos datus 
tālāksūtīšanai pasaulē.  Veco loču torni pussalā labprāt apmeklē skolas bērni. 
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Vai ar to jūs gribējāt teikt, ka pašvaldība 
padziļinās konfliktu ar VARAM?

Jā. Tieši tā – ministrijas “draudzīga” lūguma 
ignorēšana ir pamats briestošam konfliktam 
Ventspils pašvaldības un šīs pašvaldības darbu 
uzraugošās institūcijas starpā. Un tam noteik-
ti pārskatāmā nākotnē būs tieši pašvaldībai 
nepatīkamas sekas. Jāņem vērā, ka mūsu, 
četru opozīcijas deputātu – Daces Kornas, 
Aivja Landmaņa, Ivara Landmaņa un manu 
– norāžu izpēte un atzīšana, VARAM vadībai 
prasīja zināmu piepūli, sevis pārvarēšanu. 
VARAM tomēr bija jāsaņemas, lai izvirzītu juri-
diski pamatotu prasību reorganizēt Ventspils 
pilsētas domes darbu. Kam gan ministrijā gri-
bas Ventspils opozīcijas dēļ konfliktēt ar bēdī-
gi slaveno, taču ietekmīgo A.Lembergu. Tagad 
nākas to darīt, jo mūsu sniegtie pierādījumi 
par Ventspils pilsētas pašvaldības prettiesisko 
darbību un bēdīgajām sekām ir neapgāžami.  

Tātad autoritatīvas ministrijas prasība 
Ventspils pilsētas domei ir izvirzīta. Vai tā ir 
pamainījusi pozīcijas attieksmi pret jums, 
četriem mazākuma deputātiem?

Ko jūs!? Kā jau minēju, Ventspils pašvaldības 
prettiesiskā režīma nesodāmības apziņa un 
pretdarbība pret tiesiskās kategorijās domā-
jošiem mazākuma deputātiem ir nebeidza-
ma, tai nav robežu. Lūk, klasisks piemērs par 
šo pašu tēmu. Proti, VARAM ministrs Kaspars 
Gerhards ir uzdevis visām pilsētu un nova-
du domēm līdz 15. martam izvērtēt savus 
nolikumus un svītrot normas, kas neatbilst 
demokrātiskas valsts pamatprincipiem. Kā jūs 
domājat – vai Ventspils pilsētas dome ir par šo 
VARAM uzdevumu informējusi mūs, mazāku-
ma deputātus, tā teikt, lai iesaistītu šī uzdevu-
ma apspriešanā, lai apvienotu spēkus demo-
krātiskas nākotnes vārdā?!

Labi. Jautāšu ar līdzīgi ironiju – vai tad 
opozīcijas deputātiem par VARAM uzde
vumu būtu kāda daļa, kāda attieksme 
paužama? Lembergs, Vītoliņš, Blumbergs, 
Boitmanis, Ābele, tā teikt, tie ir tie lielie 

Opozīcijas deputāti attiecību trijstūrī  
ar Ventspils pašvaldību un VARAM!

vīri, tiem vairākuma vara, spēks, ietek
me, tiem tā lemšana, tie zina, kā pilsēta 
pārvaldāma! 

Nu, lūk! Piekritīsiet, ka jūsu ironija iezīmē 
absurdu ainu, jo tajā ir maz līdzības ar demo-
krātiskas valsts pārvaldi pašvaldības līmenī. 
Vien pašvaldības līmeņa autoritāras diktatūras 
pazīmes. Tā teikt, kamēr lielie lemj, mazie lai 
pastāv pie ratiem.

Jūs pieminējāt, ka VARAM pašvaldībai 
dotā nedemokrātisko normu likvidēšanas 
uzdevuma termiņš bija 15. marts. Tātad 
termiņš ir beidzies. 

Tieši tā. Taču Ventspils pilsētas dome nav šo 
rīkojumu pat mēģinājusi izpildīt. Prettiesisku, 
antidemokrātisku pārvaldi iedibinājušie 
“ietekmīgie” tautas kalpi nekādu citu pār-
valdi nesaprot un nevēlas. Līdz šim viņi varē-
ja tiesiskumu, demokrātiju ignorēt, kāpēc 
tagad kaut kas jāmaina vai jāuzlabo?! Tāda 
ir A.Lemberga kliķes filozofija. Nav notiesāts, 
nav zaglis! Lai VARAM pierāda Ventspils pil-
sētas pārvaldes trūkumus! Pagaidām izskatās, 
ka pašvaldībā valda šāda attieksme. Tāpēc, 
jūtoties komfortabli, autoritārais režīms turpi-
na slēpt šo VARAM uzdevumu saturošo doku-
mentu no mums, opozīcijas deputātiem. 

Vai tiešām jūs gribat teikt, ka šis minis
trijas dokuments jums, opozīcijas deputā
tiem, joprojām nav pieejams?!

Tieši tā! Jau vairākkārt esmu rakstiski 
Ventspils pilsētas domes administrācijai lūdzis 
šo dokumentu izsniegt. Taču nekā. 

Arī pirms mēneša intervijā jūs minējāt, 
ko līdzīgu. Toreiz gan runa bija par citu 
VARAM dokumentu, par aicinājumu pār
skatīt Ventspils pilsētas domes komisiju 
nepieciešamību. Vai šo VARAM dokumentu 
pašvaldība jums ir izsniegusi?

Ko jūs! Protams, ka nē! Pirms mēneša ar 
neslēptu ironiju pasmējos, sakot, ka inte-
resantākais tikai tagad sākas! Padomājiet, 
cik ūdens aiztecējis kopš februāra sākuma. 
Ir marta vidus. Manai rūgtajai ironijai bija 
pamats. Vēlreiz publiski apliecinu, ka arī minē-

tais VARAM 2. februāra dokuments man tā arī 
nav izsniegts joprojām!

Tātad pusotra mēneša laikā neesat saņē
mis divus VARAM dokumentus. Pirmo, kas 
prasa Ventspils pilsētas domes darba orga
nizācijas pārkārtošanu atbilstoši normatī
vo aktu prasībām. Un otro, kas prasa atcelt 
pašvaldības nedemokrātiskās normas.  

Precīzi. Vēl tikai piebildīšu, ka šāda patvaļa, 
tiesību aizskārums, deputāta darbības apzinā-
ta un mērķtiecīga kavēšana turpinās, neska-
toties uz to, ka republikas pilsētas domes 
un novada domes deputāta statusa likums 
Ventspils pilsētas pašvaldībai un tās iestā-
dēm ir uzlicis pienākumu izsniegt deputātam 
viņa pilnvaru realizēšanai nepieciešamos 
dokumentus. 

To prasa likums! Tātad Ventspils pilsē
tas pašvaldība apzināti nepilda Latvijas 
Satversmi par mazākuma tiesībām un dau
dzu citu likumu normas! Kā pašvaldība 
pamato šādas darbības?

Gvelž muļķības un maksimāli stiepj kon-

Tas, kas likts virsrakstā, nācis no vienas pamācošas pasakas – vai nu vācu, vai poļu. Saturs īsumā: vecītis aizvedis uz tirgu labi ba
rotu vērsi, bet naudas vietā mājās pārnesis kulīti ar iepuvušiem āboliem. Kaimiņi, kas bijuši šī „biznesa” liecinieki, teikuši, ka nu 
gan vecais mājās no vecenes dabūšot pa krāgu! Taču vecene, kas savu veco turējusi bezmaz Dieva vietā, apglaudījusi mīļo vīriņu, 
teikdama „Viss labi, ko vecais dara...”.

 

krētas atbildes vai dokumenta izsniegšanas 
laiku… 

Tas ir kā?
Nu tā, pavisam vienkārši un nekaunīgi. 

Piemēram, uz manu deputāta iesniegumu, 
kurā prasu izsniegt Ventspils pilsētas domei 
nosūtīto VARAM vēstuli, kuras tematika ir par 
Ventspils pilsētas pašvaldības izveidoto komi-
siju pārskatīšanas nepieciešamību, saņēmu 
atbildi, ka no mana pieprasījuma “nav iespē-
jams viennozīmīgi identificēt izsniegšanai pie-
prasīto dokumentu un attiecīgi pieņemt lēmu-
mu par pašvaldības pienākumu šo dokumentu 
izsniegt saskaņā ar normatīvajiem aktiem.” 

Un kā jūs reaģējat uz šādu Ventspils pilsē
tas domes izpilddirektora A.Ābeles parak
stītu, amatpersonas necienīgu vēstuli?

Rakstu atkārtoti. Vaicāju: cik vēstuļu 
Ventspils pilsētas dome no VARAM ir saņēmu-
si 2018. gada laikā? Cik 2018. gadā Ventspils 
pilsētas domei adresētajās VARAM vēstu-
lēs ir izteikts lūgums “pārskatīt pašvaldības 
izveidoto komisiju nepieciešamību un atbilstī-
bu likuma “Par pašvaldībām” noteiktajam”, 
izteikts aicinājums pārskatīt pašvaldības sais-
tošos noteikumus Nr.3.? Vaicāju atkārtoti – kas 
konkrēti no šiem jautājumiem Ventspils pilsē-
tas domei nav saprotams?!   

Jums ir nepieciešama liela pacietība. 
Demokrātiska un tiesiska valsts pārvalde 

nav konstants lielums. Tas ir nepārtraukts 
vērtību uzturēšanas process. Tas prasa aktīvu 
līdzdalību, zināšanas, arī pacietību, kā pareizi 
norādījāt. Pacietības man netrūkst. Jāatzīst, ka 
arī zināšanu un pieredzes ir gana.

Paldies! Ir jūtams, ka ventspilnieki ar inte
resi gaidīs, kura no dimensijām varas attie
cību trijstūrī starp opozīcijas deputātiem, 
Ventspils pašvaldības vairākumu un VARAM 
izrādīsies pārliecinošāka, kas noteiks pār
maiņu procesus vidējā termiņā. Lai jums 
veicas, pārstāvot savu vēlētāju un demokrā
tiskas un tiesiskas valsts intereses! 

Rita Krasta

Viss labi, ko vecais dara!

P 
asakās jau allažiņ viss izklausās mīļi 
un jauki; dzīvē tā nenotiek, jūs teik-
siet. Dzīvē veča par tik veiksmīgu 
darījumu nosvētītu savu otro pusi 
tā, ka par maz neliktos, kazi, pat-

riektu no mājas – sak, ej atdabū naudu, neba 
mājniekiem tevis dēļ tagad zobus vadzī kārt! 
Bet! Ticiet, tā notiek arī dzīvē, pie kam daudz 
prāvākos mērogos. Tie, kuri seko līdzi politis-
kajai dzīvei ne vien mūsu zemē, bet arī aiz 
tās robežām un vismaz reizi dienā „paganās” 
lielā austrumu kaimiņa ziņu lapās un kanālos, 
zina, ka šosvētdien tur gaidāms lielu lielais 
notikums – prezidenta vēlēšanas. Cits jautā-
jums, vai šo daudzmiljonu pasākumu vispār 
var par vēlēšanām saukt, jo rezultāts – kā 
atzīmē visdažādākā spektra komentētāji – 
skaidri zināms jau iepriekš. Tāpat kā padomju 
varas laikos – viena partija, viena programma 
visiem; lai vai cik padļaužu ierastos vēlēšanu 
iecirkņos, nākamajā rītā avīzēs, vienalga, bija 
lasāms – nobalsojuši 99,98% vēlētāju. PAR, 
protams. PRET balsošana nebija iespējama 
pēc definīcijas.

Mūsdienu Krievijā parlamenta un preziden-

ta vēlēšanās piedalās it kā vairākas partijas. 
Tas tālab, lai vēlēšanas tīri formāli skaitītos 
demokrātiskas. Jo tā saucamās opozīcijas par-
tijas ir veiksmīgi pieradinātas, izdresētas un 
iebarotas, un, kas vissvarīgāk, ļoti labi zina 
savu vietu (kā arī balsu %, kas tām nemal-
dīgi pienākas, bet, visā visumā un kopumā 
ņemot, nemaina kārtīgi iestudēto politisko 
ainu). Vispār jau Krievijā laiku pa laikam no 
pūļa drosmīgi iznirst arī pa īstai opozīcijas par-
tijai, taču tās pie vēlēšanām pielaistas netiek. 
Pēc vecum vecā principa – būtu tik cilvēks 
(partija), pantu piemeklēsim.

Jā, nu Die’s ar tām partijām, bet tauta, 
tauta! Vai tad tauta nav tā, kas jebkurā demo-
krātiskā un varbūt pat „demokrātiskā” valstī 
izlemj, kam uzticēt valsts valdīšanu, ņemot 
vērā kandidāta rūpes par tautu un nopel-
nus nācijas labā? Šajā vietā, paturot prātā to, 
kas iespējams tikai Krievijā, nākas dziļdomīgi 
paklusēt un pārdomāt. Līdzšinējais lielvalsts 
prezidents savā amatā aizvadījis 18 gadus. Tas 
ir daudz... nē, labi, ir jau pasaulē arī citi lielāki 
vai sīkāki „galvas”, kas savu teritoriju pārval-
da vēl ilgāk, tomēr, vienalga, daudz. Rezultāti? 

Labklājības ziņā Krievija pasaules valstu rei-
tingā šodien ieņem simt un kādu tur vietu – 
tā saukto „trešo valstu” pulciņā. Nabadzības 
ziņā vieta ir krietni augstāka; pilsētu, atskaitot 
abas galvaspilsētas, infrastruktūra nolaista līdz 
kliņķim, pensionāri savu „iztikas minimumu” 
savāc atkritumu konteineros, lauku teritori-
jas atgādina šausmu filmu uzņemšanas lau-
kumus, dažādu nozaru strādnieki mēnešiem 
nesaņem algas, eksportā tikai izejvielas, jo 
rūpniecība iestrēgusi 80.–90. gadu līmenī, bet 
Kremlim pietuvinātās elites korupcijas līme-
nis sen jau ietiecies stratosfēriskos augstu-
mos. Kur nu vēl izslēgšana no Olimpiskajām 
spēlēm, neveiksmes militārajā jomā, aviā-
cijā, raķešu palaišanā, simtiem cinka zārku 
no Sīrijas un pēdējais, nupat nesen atgadī-
jies nesmukums Anglijā, kur bez bijušā krie-
vu dubultaģenta un viņa meitas vēl pārdes-
mit Apvienotās Karalistes pilsoņi saindēti ar 
neiroparalītisku gāzi, kas ražota Krievijā... No 
100 pasaules valstīm vismaz 99 tauta vienā 
balsī aurotu – nost ar tādu partiju, mēs negri-
bam tādu prezidentu! Tikai ne Krievijā! Tur 
„viss labi, ko vecais dara”! Tie paši vecīši un 

vecenītes, kuru pensijas un sociālie pabalsti 
pārvērsti valdošās elites savrupmājās, pilīs un 
muižās, strādnieki, kuru algas droši noglabātas 
tās pašas elites darboņu miljonīgajos ārzem-
ju bankas kontos, vienā balsī sauc – mēs par 
VIŅU! Tikai VIŅŠ! Kurš cits, ja ne VIŅŠ!

Rādās, nevienam nerūp, ka tieši VIŅŠ un 
VIŅA kompānija aplaupījuši savu tautu un val-
sti, padarījuši to par apsmieklu pasaules acīs, 
kurinājuši bezprecedenta agresiju, norobežo-
juši valsti un tautu no visa progresīvā, labdarī-
gā, tolerantā – starp citu, „tautas” atbalstītais 
projekts atslēgt Krieviju no pasaules interne-
ta jeb globālā tīmekļa iegūst aizvien reālākas 
aprises. Vienalga – viss labi, ko vecais dara!

Pat no malas vērojot šo masveida neprā-
tu, kļūst neomulīgi. Tak tai pašā kaimiņvalstī 
ir milzums gudru, kulturālu, skaidri domājošu 
cilvēku, bet viņu balsis noslāpst vai tiek skar-
bi apslāpētas.

Labi, ka pie mums tā nenotiek, vai ne? 
Daudz labāk mācīties no citu kļūdām un 
pašiem tādas nepieļaut – tāds ir gudra cilvēka 
(un tautas) secinājums. Tomēr dažkārt pavīd 
visnotaļ netīkamas paralēles – vai arī mūsu 
pusē viens otrs, aizmirsis par amatpersonu 
nebūšanām, nesmukumiem, skaļiem grēkiem 
un sīkiem grēciņiem, uz kārtējām vēlēšanām 
ejot, pie sevis neprāto – „viss labi, ko vecais 
dara”? 
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Saeima piekrīt ierobežot 
pašvaldību avīzes
Saeimas Valsts pārvaldes un pašvaldī-
bas komisija vienojusies noteikt, ka paš-
valdības informatīvos izdevumus varēs 
izdot tikai reizi mēnesī. Iepriekš komisija 
to ļāva izlemt pašvaldībām pašām, taču 
pēc lielā spiediena no Kultūras ministri-
jas un reģionālās preses puses deputāti 
domas mainījuši. Paredzēts, ka pašval-
dību avīzēm jābūt bez maksas un tajās 
nedrīkstēs iekļaut reklāmu.

Jūrmalniekiem 
sabiedriskais transports 
bez maksas
Jūrmalas dome atbalstīja ieceri turpmāk 
pilsētā sabiedrisko transportu visiem 
nodrošināt bez maksas. Vienīgais nosa-
cījums būs prasība, ka braucējam nepie-
ciešama Jūrmalas iedzīvotāja karte, ko 
jūrmalnieki var dabūt par velti, bet 
pārējiem par to jāmaksā 350 eiro 
gadā. Jūrmala būs otra pašvaldība aiz 
Rēzeknes, kas sabiedrisko transportu 
apmaksā par nodokļu maksātāju naudu.

11. novembris kā oficiāla 
svētku diena
Valdības koalīcijas padome atbalstījusi 
priekšlikumu noteikt 11. novembri par 
oficiālu svētku dienu, kurā godināt lat-
viešu karavīrus. Pēc iniciatīvas autoru 
“Vienotības” teiktā, Lāčplēša diena kā 
oficiāla brīvdiena būtu cieņpilns žests 
un saliedējoša iniciatīva gan Latvijas 
simtgadē, gan sagaidot Bermontiādes 
simtgadi 2019. gadā. 

Eksports audzis par 18%
Latvija šogad janvārī eksportēja preces 
958,955 mlj. eiro apmērā, kas ir par 
18,1% vairāk nekā 2017. gada attiecī-
gajā periodā, bet importēja – par 1,088 
mljrd. eiro, kas ir pieaugums par 7,9%. 
Šī gada janvārī Latvijas ārējās tirdznie-
cības apgrozījums veidoja 2,05 mljrd. 
eiro, kas faktiskajās cenās ir par 12,4% 
vairāk nekā pērn.

Romas pāvests pošas 
uz Latviju
24. septembrī vēsturiskā vizītē Latvijā 
viesosies Svētais tēvs Romas pāvests 
Francisks. Vizītes laikā pāvests Francisks 
tiksies ar Valsts prezidentu Raimondu 
Vējoni, noliks ziedus pie Brīvības piemi-
nekļa un piedalīsies ekumeniskajā diev-
kalpojumā Rīgas Doma baznīcā. Īpaši 
nozīmīgs notikums būs, kad pāvests 
Francisks celebrēs Svēto Misi Aglonas 
bazilikā. Pirms 25 gadiem Latvijā vieso-
jās Romas pāvests Jānis Pāvils II.

“LM” ieguldīto neatgūt
Maksātnespējīgā AS “KVV Liepājas 
metalurgs” mantas izsolēs atgūt visu 
valsts prasījuma summu, visticamāk, 
neizdosies. Tā uzskata Privatizācijas 
aģentūra. Valsts kopējā prasījuma 
summa pret uzņēmumu ir 62 mlj. eiro 
plus soda nauda. Patlaban izsludinātas 
sešas izsoles, kurās izsola mantu. To 
kopējā sākumcena ir aptuveni septiņi 
miljoni eiro.

Zaļā gaisma pārejai uz 
mācībām latviešu valodā
Saeima atbalstīja otrajā lasījumā liku-
mu grozījumus, kas vidusskolas posmā 
paredz pakāpeniski pāriet uz mācībām 
valsts valodā. Plānots, ka pāreja uz 
mācībām valsts valodā sāksies 2019. 
gada 1. septembrī un noslēgsies 2021. 
gada 1. septembrī. Grozījumi likumā 
vēl jāskata trešajā lasījumā. 

LATVIJĀ

Saulrieta pusē tālumā  var ieraudzīt baltu 
bāciņu dienvidu mola galā, kas  ar mirgojošu 
uguni aicina kuģus ienākt pa jūras vārtiem. 
Pāri jahtu ostai dienvidos  samanāms pilsē-
tas meža zaļums, ko meteorologi izraudzīju-
šies, lai noteiktu redzamības attālumu, kas 
pie jūras ir īpaši mainīgs. Tāpat kā viļņošanās 
jūrā, kuru stacijas darbinieki ar īpašu mērierī-
ci fiksē, uzkāpjot novērošanas tornī.

“Protams, ka gandrīz visu no uzskaitītā 
labos laika apstākļos var ieraudzīt jebkurš uz 
pussalu atnākušais cilvēks. Atšķirība vien tā, 
ka mēs to visu redzam nesalīdzināmi biežāk 
un mūžam mainīgos dabas apstākļos, kas 
katru dienu ir atšķirīgi, un mēdz gan pār-
steigt, gan iepriecināt. Piemēram, virpuļ-
viesuļi, zibeņu salūti un pērkona zalves, zie-
meļblāzma vai trīskārša varavīksne – arī to 
mēs piefiksējam un saglabājam novērojumu 
vēsturei, kaut arī darba pienākumi to nepa-
redz.  Ticiet man, tas ir tikpat interesanti, kā, 
piemēram, iepazīt otru cilvēku aizvien jaunās 
un citādākās dzīves situācijās,” ar meteoro-
loga darbu kā dzīvesveidu daudzajos gados 
sakās saradusi Dace.  

PILNAI LAIMEI – DARBS 
IEMĪLĒTĀ PILSĒTĀ

 “Iespējams, tieši tāpēc mēs, meteorologi,  
reti slimojam, ka gandrīz pusi dienas pava-
dām ārpus telpām. Un ka darbā nav apnicī-
gas vienveidības, lai arī no malas kādam tā 
varbūt šķiet. Norises dabā ik reizes ir citādas, 
tās tikai jāiemācās ieraudzīt,” stāsta meteo-
roloģe Ludmila Belokurova. Viņa šai speciali-
tātē sākusi strādāt pirms piecpadsmit gadiem 
un apgalvo, ka savulaik gadījuma pēc izvē-
lētais, līdz tam pat aptuveni nepazīstamais  
darbs ir labākais, par kādu viņa varējusi sap-
ņot. Ludmilai ir, ar ko salīdzināt: no Lietuvas 
atbraukusi studēt Daugavpils pedagoģiskajā 
institūtā,  izmācījusies par biologu un vairā-
kus  gadus  strādājusi par skolotāju Liepājā. 
Vēlāk ģimenes apstākļu dēļ pārcēlusies uz 
Ventspili, kuru “nesaprotu īsti, kāpēc, bet 
iemīlēju tūlīt pēc izkāpšanas no autobusa jau 
pirmajā ciemošanās reizē – gan vecpilsētu ar 
tās nelīdzeno bruģi, gan ostas skatus, plud-
mali un, protams, jūru, kura šeit, manuprāt, 
ir visvarenākā un skaistākā visā Latvijā. Un ja 
tagad arī interesants darbs ir gandrīz pašā tās  
krastā – ko vēl vairāk pilnai laimei var vēlē-
ties?” trīsreiz piesitot galda virsmai, pasmai-
da Ludmila.

FRANKU EKVIVALENTS – 
PADOMJU MĒTELIS

Pirms meteorologa gaitām viņa Ventspilī 
strādājusi  gan administratīvajā darbā, gan 
skolā, bet visilgāk kopusi kultūras lauciņu, 
darbojoties toreizējā Ventspils Zivju konservu 
kombināta (ZKK) klubā. 

“Arī bija ļoti interesanti un radoši, ņēmos 
galvenokārt ar bērniem, rakstīju scenārijus 
uzvedumiem, vajadzības gadījumā pati uz 
skatuves tēloju gan raganu, gan feju, iejutos 
Salatēva un vēlāk Ziemassvētku vecīša lomā, 
pat uz uzņēmumiem mani aicināja pie eglī-
tes tukšot bērniem domāto dāvanu maisu,” 
atcerējās Ludmila. Viņai protams, skumji, ka 
ZKK un līdz ar to arī viņas darbavieta pār-
maiņu gados nav saglabājušies, bet prieks, 
ka pēc neilga bezdarba perioda palaimē-
jies atrast tieši meteorologa vietu, kaut gan 
parasti šajā darbā pieņem cilvēkus ar spe-
ciālo izglītību,  ķīmiķa vai fiziķa diplomu, bet 
viņa beigusi biologus.  

“Pārrunās pirms darba atļāvos pajokot, ka 
ķīmiķa  gēns manī varētu būt saglabājies, jo 
savulaik, pirms pārcelšanās uz Lietuvu,  vec-
tēvs Krievijā, Kurskas apgabalā par ķīmiķi 
strādājis pat ļoti atbildīgā amatā,” atcerējās 
Ludmila, pastāstot par saviem senčiem arī 
to, par ko padomju laikos bija vēlams paklu-
sēt. Proti, ka vecaistēvs izpētījis dzimtas 
vēsturi līdz pat 1825. gadam un noskaidro-
jis –  tālā pagātnē starp tās aizsācējiem bijis 
gan kāds  Karl German, gan Paulina, vēlāk 
parādījušies Rozālija un Ludvigs un radu sai-
tes, padomju skatījumā, aizstiepušās līdz pat  
toreizējā “pūstošā kapitālisma” cietokšņiem 
Vācijai un Francijai, ko vectēvs centies nea-
fišēt. PSRS laikos netieši apstiprinājies, ka 
viņa pētījumi bijuši patiešām rūpīgi  un pre-
cīzi – potenciālajam “komunisma cēlājam” 
Georgijam darīts zināms, ka viņa adresē no 
Šampaņas provinces Francijā pienācis pazi-
ņojums par mantojumu frankos. No vēstures 
zināms, ka tolaik valstī vienīgā un pareizā 
partija bija pasludinājusi – padomju pilso-
ņiem ārvalstu valūta nav vajadzīga, jo nav 
jau, kur to tērēt, tāpēc lai tā paliek valstij. 
Franku vietā vectēvam izsniegts vadma-
las auduma gabals, no kura iznācis brangs 
mētelis. "Lūk, īstas rūpes, kas sasilda darba 
cilvēku!"’ ironizējis vectēvs. 

AR PIESARDZĪBU PRET DAŽĀDĪBU
Kopš sinoptiķi Ventspilī vairs nestrādā, 

bažīgi par savu darba vietu saglabāšanu kļu-
vuši arī meteorologi. Daudzviet mūsu valstī 
un citur pasaulē dabas procesu norises novē-
rojumu stacijās fiksē un specializētajiem datu 
apstrādes un analīzes centriem piegādā auto-
mātiskās iekārtas. Dace Zaiceva nešaubās, ka 
šāda alternatīva ar laiku var tikt piedāvāta arī 
Ventspilij. Taču viņa nav pārliecināta, ka tas 
būtu labākais risinājums attiecībā uz ostu, jo 
tās teritorijā darbojas termināļi, kuros pastāv 
ļoti atšķirīgas prasības darba drošībā un vides 

Ar Griničas pulksteni uz Dienvidu mola

Ludmila Belokurova VNS laukumā pie vecā loču torņa.

Dace Zaiceva brīvbrīdī meteorologu namiņā.

aizsardzībā. Piemēram, pie vienāda vēja stip-
ruma daži no tiem var strādāt, nenodarot kai-
tējumu ne videi, ne cilvēkiem. Turpretī citiem 
šādos apstākļos kategoriski tiek rekomendēts 
pārtraukt darbu. Ventspils īpatnība, ka laika 
apstākļi te nereti uz pretējo mēdz mainīties 
ļoti krasi un bieži, un tikai vietējā meteoro-
loģiskā dienesta darbinieki par to patiešām 
operatīvi var informēt attiecīgo termināļu 
dispečerus. Dace piekrīt, ka arī šo specifisko 
pakalpojumu varētu  nodrošināt automātis-
kās iekārtas, bet, cik viņai zināms, mūsu val-
stī pagaidām tādu nav. 

“Ludmilas Gavrišas izstrādātā un vēlāk 
pilnveidotā meteorologu un uzņēmumu kon-
taktu sistēma ir sevi labi apliecinājusi dau-
dzu gadu garumā. To nedrīkst atmest, pirms 
vietā garantēti nav piedāvāta līdzvērtīga,” 
Dace Zaiceva pārliecināta, ka tā jārīkojas visu 
ventspilnieku interesēs.  

IESĀKUMĀ BIJA BALTA KAZA
 Ka pārmaiņas būs, ne stacijas vadītāja, ne 

viņas kolēģes nešaubās, jo tādas viņu darbā 
notiek nemitīgi. Svarīgi, lai pavērsieni būtu uz 
labu.  No nelielā meteoroloģu kolektīva Dace 
pussalā strādājusi visilgāk, un var salīdzināt, 
kā četros gadu desmitos  tā izmainījusies ne 
tikai aprīkojuma un tehniskā nodrošinājuma 
ziņā, bet arī  tīri vizuāli.

”Kad 1976. gadā sāku strādāt pie sinopti-
ķiem loču tornī, līdzās vēl bija vietējo ļaužu 
mājeles. Atceros, vienā no tām dzīvoja vīrs, 
kuru saucām par Ignatjiču, viņa sievai vārds 
bija Fima. Ģimenītei piederēja balta kaza   
un vistas, kuras ganījās pie loču torņa un 
mūsu mērierīcēm. Kad no daudzstāvu mājas 
atkal atgriezāmies pie loču torņa, kazas vairs 
nebija, taču pie mums uz palikšanu pieklī-
da sētas krancis, kuru izskata pēc nosaucām 
par Rižiku. Par viņu varētu rakstīt stāstus, tik 
gudrs un piemīlīgs šis dzīvnieciņš bija, labāk 
par sinoptiķiem paredzēja pērkona tuvoša-
nos un neviens viņu no mums nespēja ne 
aizvilināt, ne nozagt. Sadzīvoja pie mums, 
kamēr bija laiks doties uz citiem medību 
laukiem. Vairākkārt esam devušas pagaidu 
pajumti citiem Rižika sugas brāļiem, vienmēr 
pēc tam atrodot viņiem, tāpat kā runčukam 
Kuzjam un citiem minčiem, labus saimnie-
kus. Neizskaidrojamā veidā apejot jahtu ostu, 
pie mums ir ciemojušies gan zaķi un lapsas, 
gan stirnas un pat alņi. Skaisti, interesanti un 
romantiski. Mūsu darbs ir fiksēt dabas fizikā-
lās norises, bet dzīvnieki mums vienmēr mīļi 
kā dzīvās dabas daļa,” Dace atzīst, ka viņai 
laimējies darba dzīvē un ģimenē būt starp 
cilvēkiem, kas domā līdzīgi. 
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No Ķīnas ar pasaules bronzu
Ar panākumiem no pasaules čempionā-
ta Ķīnā atgriezušies Ventspils virves vil-
cēji “Velkonis”. Ventspilnieki piedalījās 
klubu sacensībās svara kategorijā līdz 
680 kg kopā ar Ozolnieku klubu “Ozoli”. 
Komanda aizkļuva līdz pusfinālam, kurā 
gan zaudēja īru virves vilcējiem. Cīņā par 
bronzas medaļām uzvarēti Spānijas vir-
ves vilcēji.

Dublieri sīksti pret RFS
Pirmssezonas sagatavošanās turnīrā 
“Virslīgas kauss” pirmajā ceturtdaļfināla 
spēlē FK “Ventspils” ar 0:2 piekāpās RFS 
komandai. Ventspilnieki spēlēja ar dublie-
ru sastāvu, jo pamatkodola spēlētāji tikai 
nupat atgriezās no mēnesi ilgās treniņno-
metnes Spānijā, taču ventspilnieki turējās 
pret spēcīgo RFS godam. Pirmos vārtus 
ventspilnieki zaudēja tikai 78.minūtē pēc 
11 m soda sitiena, bet pārsvaru RFS dubul-
toja minūti pirms spēles beigām.

Sezonā labākie HK 
“Marbella”
Par Ventspils atklātā čempionāta regu-
lārās sezonas uzvarētājiem kļuvuši HK 
“Marbella” hokejisti. Izšķirošajā spēlē 
par pirmo vietu HK ‘Marbella” pārspēja 
Ventspils novada komandu. Noslēgumā 
uzvarētājiem 21 punkts astoņās spēlēs, 
bet novada hokejistiem par trim punktiem 
mazāk. Trešajā vietā “Kurekss” ar 12 punk-
tiem, bet pēdējo ceļazīmi uz “play-off” 
ieguva Dundagas hokejisti.

Piecas medaļas loka 
šaušanas čempionātā
Grobiņā notikušajā Latvijas čempionātā 
loka šaušanā telpās jauniešiem ventspil-
nieki no kluba “Odisejs” ieguva piecas 
godalgas. Olimpiskā loka klasē Dāvis Blāze 
ieguva sudraba medaļu, bērnu konkuren-
cē meitenēm sudrabs Annai Šavšajevai un 
bronza Egitai Spurgjašai, bet kompaktlo-
ka klasē junioru konkurencē zelts Janetai 
Grīnvaldei, savukārt jauniešu vidū – uzvara 
Alīnai Kosmatinskai.

Ventspilnieks U-19 izlasē
Latvijas U-19 futbola izlases galvenais tre-
neris Aleksandrs Basovs nosaucis to 20 fut-
bolistu vārdus, kuri gatavosies Eiropas čem-
pionāta kvalifikācijas turnīram. Kandidātu 
vidū ir iekļauts arī viens no FK “Ventspils” 
audzēkņiem – aizsargs Dmitrijs Litvinskis. 
Kvalifikācijas turnīrā Latvijas U-19 izlasi 
gaida ļoti spēcīgi pretinieki – pašreizējā 
čempione Anglija, Ungārija un Maķedonija.

Vēl var pieteikties Ventspils 
čempionātam
Izsludināta komandu pieteikšanās Ventspils 
atklātajam volejbola čempionātam. Tā 
notiks līdz 20. martam. Čempionāta spēles 
notiks pēc Starptautiskās volejbola fede-
rācijas oficiālajiem spēles noteikumiem. 
Komandas sastāvā drīkst pieteikt devi-
ņus spēlētājus, taču viņu vidū nedrīkst būt 
vairāk par vienu volejbolistu, kurš spēlē 
Latvijas Nacionālās 1. līgas čempionātā. 
Pieteikumi jānosūta uz e-pastu ivitalu-
rope@inbox.lv.

SPORTA ĪSZIŅAS

Iespējams, kādam tas ir pārsteigums, taču Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” pēc ar mainīgām sekmēm aizvadītās regulārās 
sezonas un tajā parādītā ne pārāk stabilā snieguma ir atgriezies uz panākumu ceļa. Pēdējā brīdī atkal iespraukušies “playoff” 
ceļazīmes zonā, ventspilnieki pārliecinoši aizvada izslēgšanas spēļu ciklu. Uzvara pusfināla sērijā pār Mārupi jau ir vēsture. 
Finālsērijā pret HS “Rīga 2001” Ventspils hokejisti dominē – uzvaras abās spēlēs galvaspilsētā, sērijā vadībā ar 20 un palicis tikai 
viens solis līdz zelta medaļām! Tas, vai ceturtdienas vakarā notikusī spēle būs pēdējā šajā finālsērijā un ventspilnieki sekmīgi 
aizstāvēs pērn izcīnīto čempionu titulu, līdz laikraksta jaunākā numura drukāšanas brīdim vēl nebija zināms, taču par norisēm 
un emocijām plašāk pastāstīsim mūsu nākamajā numurā!

Divās olimpiskajās spēlēs šorttrekā startējušais ventspilnieks Roberto Puķītis pirm
dien paziņoja, ka izvēlējies pieņemt kādas citas valsts piedāvājumu un kļūt par tās 
pilsoni, sacensībās pārstāvot šo valsti. Sportists ir saņēmis piedāvājumu no divām 
valstīm. Tas, ka Puķītis vairs nepārstāvēs dzimto Latviju, esot izlemts pilnībā, taču 
galīgo lēmumu par to, kuru valsti pārstāvēs, sportists pieņems aprīlī. 
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Vēl tikai viens solis atlicis

Ņ emot vērā to, ka rīdzinieki kļuva 
par regulārās sezonas uzvarē-
tājiem, viņiem bija sava lauku-
ma priekšrocības un tādēļ pirmās 
divas spēles notika Rīgā. Pirmā 

spēle jau ar pirmajām minūtēm aizritēja ļoti 
saspringti un nokaitētā gaisotnē, par ko lie-
cina arī daudzie noraidījumi. Spēles pirmajās 
minūtēs rīdzinieki jau divreiz tika sodīti par 
rupjību, bet trešdaļas vidū nervi neizturē-
ja arī ventspilniekam Denisam Katerņičam, 
kuram par uzbrukumu galvas un kakla rajo-
nā piesprieda arī disciplināro sodu. Tomēr 
uzreiz pēc skaitliskā mazākuma izturēša-
nas ventspilnieki atklāja rezultātu pēc Jāņa 

Švanenberga precīzā metiena. Tiesa, prieki 
nebija ilgi, jo jau nepilnu minūti vēlāk rīdzi-
nieki panāca izlīdzinājumu.

Arī spēles turpinājumā laukumā bieži bija 
vērojami asumi, tomēr veiksme bija “VENTA 
2002” pusē. Spēles 35. minūtē savus otros 
vārtus guva J.Švanenbergs, bet nepilnas sep-
tiņas minūtes pirms pamatlaika beigām pun-
ktu uzvarai pielika Artūrs Homjakovs, panā-
kot 3:1.

Līdzīgs raksturs bija sagaidāms arī nāka-
majā spēlē, un daļēji tas arī piepildījās – 
asumi, lai arī mazāk, tomēr saglabājās. Taču 
snieguma un rezultativitātes ziņā Ventspils 
komandai pretinieki ne tuvu nestāvēja klāt. 

Pirmajos divos periodos viesi sameta rīdzi-
nieku vārtos pa divām ripām katrā trešda-
ļā. Turklāt visus četrus (!) vārtus guva Oskars 
Grigulis.

Trešajā periodā Ventspils klubs guva vēl 
četrus vārtus un svinēja graujošu uzvaru ar 
8:0. O.Grigulis guva vēl vienus vārtus, tur-
klāt spēlē izdarīja arī divas rezultatīvas pie-
spēles. Tātad, viņš bijis rezultatīvs septiņos 
no komandas astoņiem vārtu guvumiem! 
Viņam šajā spēlē iespaidīgs punktu krā-
jums – 7 (5+2). Tālu neatpalika arī Edgars 
Cgojevs, kura rēķinā divi vārti un četras pie-
spēles. Vēl reizi ar vārtu guvumu izcēlās Elvis 
Kaimiņš. 

Konfliktu dēļ ventspilnieks Puķītis Latvijas pasi nomainīs 
pret citas valsts pilsonību

“Pēc smaga lēmuma paziņo-
ju, ka 1000 metru distan-
ce bija pēdējā, kurā startēju 
zem Latvijas karoga. Paldies 
Latvija par visu. Jauni izaici-

nājumi,” savā “Facebook“ profilā pirmdien 
ierakstīja Puķītis.

Savukārt aģentūrai LETA viņš norādījis, 
ka pie šāda lēmuma nonācis divu iemeslu 
dēļ. Pirmkārt, viņam ir interešu konflikts ar 
Latvijas Olimpiskās komitejas (LOK) preziden-
tu Aldonu Vrubļevski, tāpat viņam ir saspī-
lētas attiecības ar Latvijas šorttreka koman-
das treneri Evitu Krievāni, par kuras rakstura 
iezīmēm mediji ir rakstījuši jau agrāk. Puķītis 
uzsvēris, ka ir šobrīd labākais Latvijas šort-
trekists, taču tieši konflikta dēļ ar Krievāni 
nav ticis iekļauts Latvijas stafetes komandā 
Eiropas čempionātā.

Kā atklāj šorttrekists, viena no valstīm, kas 
piedāvājusi viņam mainīt pilsonību, ir Itālija. 
Otru valsti sportists pagaidām neatklāj, vien 
norādot, ka gala lēmumu pieņemšot aprīlī. 

“Tas ir 100% galīgs lēmums. Visam ir jāpa-
griežas par 180 grādiem, lai kaut kas mai-
nītos,” tā sportists teica sarunā ar portālu 
“Sportacentrs.com”. “Viena valsts, kas man 
piedāvā sadarbību, ir Itālija, otru es pagai-
dām paturēšu pie sevis. Abas valstis ļoti vēlas 
redzēt mani savā sastāvā, un tur pret mani 
izturēsies kā pret cilvēku un ar labu samak-
su.” Viena no versijām ir tā, ka Puķītim pilso-
nību piedāvā Francija.

2014.gada ziemas olimpiskajās spēlēs 
Sočos ventspilnieks startēja tikai vienā dis-

ciplīnā, taču atzīsta-
mi – 20 gadus jaunais 
ventspilnieks ieguva 15. 
vietu 1500 m distan-
cē. Tiesa, pēc tam viņš 
uz zināmu laiku pazu-
da no sacensību aprites. 
Sportists pēcāk neslēpa, 
ka cīnījies ar atkarību no 
azartspēlēm, kas gan-
drīz sagrāva viņa spor-
tista karjeru.

Tomēr atgriezies lie-
lajā sportā un – sekmī-
gi. Rezultāti šajā četr-
gadē tikai progresēju-
ši. Pagaidām lielākais 
panākums ir tieši nupat 
pēdējā Eiropas čempio-

nātā iegūtā bronzas medaļa savā kroņa 
1000 m distancē un septītā vieta absolūtajā 
kopvērtējumā.

Nupat Phjončhanas olimpiskajās spēlēs 24 
gadus vecais Puķītis 1000 m un 1500 m dis-
tancē ieguva 11.vietu.

Zīmīgi, ka Puķītis ikdienā nemaz netre-
nējas ar Latvijas šorttreka izlasi, jo viņam 
to liedz ar Ventspils pašvaldību noslēgtais 
līgums. Visticamāk, ka līdz ar šādu paziņoju-
mu arī Ventspils pilsētas dome lauzīs līgumu 
ar sportistu. 
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Sagatavoties 
pavasara 
sagaidīšanai
Strazdi jau sākuši savas skaļās dzies
mas, tāpat arī citi mazputniņi kļūst 
arvien dzīvīgāki un daudzbalsīgāki. 
Tā ir nepārprotami skaidra zīme – 
pavasaris jau ir tepat, tepat. Tā arī 
ir: kalendārs rāda pavasara mēnesi 
martu, pagājušās nedēļas beigās arī 
iestājās meteoroloģiskais pavasaris. 
Vēl tikai jāsagaida astronomiskā 
pavasara iestāšanos.

Līdz ar pavasara iestāšanos mūsu pilsētai ir zīmīga un īpaša jubileja. Pirms 25 
gadiem oficiāli tika apstiprināts mums tagad visiem tik labi pazīstamais Ventspils 
pilsētas karogs!

17. martā aprit 90 gadi, kopš dzimis izci
lais latviešu dramaturgs Gunārs Priede. 

G 
an jau paši būsiet pamanī-
juši, ka pavasara atnākša-
nai jānotiek jau pēc dažām 
dienām. Astronomiskais 
pavasaris jeb ekvinokcija 

ir brīdis, kad diena un nakts būs atkal 
vienādā garumā. Šajā gadījumā diena 
garumā būs noķērusi nakti, bet diena 
kļūs arvien garāka. Tātad, otrdien, 20. 
martā, plkst. 18.15 pavasaris būs klāt!

Lai arī sestdien nebūt vairs neso-
la īsti pavasarīgi siltus laika apstāk-
ļus, tomēr tā būs īstā reize, lai dotos 
uz Vecpilsētas tirgu. Tur sestdien gai-
dāms pavasara gadatirgus, kad līdzās 
ikdienišķiem pirkumiem un vajadzī-
bām ir iespēja sarūpēt kādu prieku 
tuvākajiem ģimenē un draugiem, pro-
tams, arī pašiem sev iegādāties ko 
neparastāku. Būs sabraukuši mājražo-
tāji un tirgotāji no tuvākas un tālākas 
apkārtnes, būšot arī jestrs un sirsnīgs 
muzikāls sveiciens, kas pagaidām esot 
pārsteigums. Ak, jā, arī pirmās kļavu 
sulas jau var dabūt! Pavasara gadatirgū 
noteikti gūsiet iedvesmu Lieldienām, 
kuras vairs nav aiz kalniem – tikai divas 
nedēļas atlikušas.

Kad nu tirgus ir izstaigāts un viss 
nepieciešamais sarūpēts, un ja vēl līdzi 
ir bērni, tad jādodas uz turpat līdzās 
esošo Amatu māju, kur no plkst. 12 
svinēs Rožu dienu. Amatu mājā stāsta, 
ka te sev nodarbi atradīs gan mazie, 
gan lielie: varēs mezglot rozes, liet 
rožu ziepes, veidot rožu rotas un deko-
rus. Tēti aicināti paņemt līdzi kaklasai-
tes, jo māksliniece Ilze Vainovska parā-
dīs, kā tās sasiet orģinālā rožu mezglā! 
Bet īpaši dāmas gaida stiliste un vizā-
žiste Salvija Kakse, kura atklās dažā-
dus meikapa noslēpumus un arī izlozēs 
kādu drosmīgāko dāmu, kura piedzīvos 
pārvērtības!

Svētdien ir vērts aizsoļot līdz 
Pārventas bibliotēkai, kur plkst. 12 
sāksies intriģējošs pasākums – skaļās 
lasīšanas sacensības! Tas būs Ventspils 
reģionālais fināls, kurā piedalīsies 
mūsu pilsētas un novada skolēni par 
iespēju piedalīties Latvijas finālā. Katra 
skolēna izvēlētie darbi ir neparedzami, 
bet viņu lasīšanas maniere, dotības un 
izteiksme sola daudz interesantu un 
jautru pārsteigumu. 

Bet nopietnas kultūras cienītāji droši 
vien pošas trešdien uz teātra namu 
“Jūras vārti”, kur ar leģendāro Tenesija 
Viljamsa lugu “Kaķis uz nokaitēta skār-
da jumta” viesosies Valmieras Drāmas 
teātris. Tas ir stāsts par pagājušā gad-
simta 50.gadiem ASV dienvidos, kur 
dzīvo kāda liela un bagāta ģimene. 
Siltā vasaras vakarā tiek atzīmēta tēva 
65.dzimšanas diena. Ģimene sanāk 
kopā, lai svinētu. Tomēr, kā teikts lugas 
anotācijā, “vakara gaitā svinības pār-
vēršas par ģimenes savstarpējo attiecī-
bu krīzi, bet gadiem krātie meli vienam 
pret otru un sevi pašu nebūt nav slik-
tākais, ko viņi visi kopā lobīs kā sīpolu 
– kārtu pēc kārtas…” Teicama izrāde, 
turklāt biļetes vēl ir nopērkamas! 

Ventspils karogam – 25!

V 
ēsturiskais stāsts sākas ar pilsē-
tas pašreizējo ģerboni, kuru Valsts 
prezidents Jānis Čakste oficiāli 
apstiprināja 1925. gadā. Tā zīmē-
jums veidots, par pamatu izman-

tojot senāko vēsturisko pilsētas heraldisko 
simbolu: purpura laukā ar sudraba tīklojumu 
redzams sudraba medību rags ar zelta iemu-
ti, stīpu un apmali, bet virs tā – zelta ķetnu 
krusts. Padomju okupācijas gados pilsētas 
ģerbonis mainījās divas reizes, pēdējā ver-
sijā tajā ievijot arī Latvijas PSR karogā redza-

mos zilganbaltos jūras viļņus. Tā mūžs gan 
nebija diez ko ilgs – divas desmitgades, līdz 
1989. gada 29. martā Ventspils pilsētas Tautas 
deputātu padome atjaunoja brīvvalsts laika 
ģerboni. Jau 1993. gadā to oficiāli apstiprinā-
ja Valsts Heraldikas komisija.

90.gadu pirmajā pusē visā Latvijā paš-
valdību vidū pēc vēsturisko ģerboņu atjau-
nošanas radās vēlme arī pēc sava karoga. 
Atmodas laikā savs karogs bija vides aiz-
sardzības aktīvistiem, savu vēsturisko karo-
gu atjaunoja lībieši. Ņemot piemēru arī no, 

piemēram, Vācijas, kur katrā federālajā zemē ir 
savs vietējais karogs, šāda tradīcija izveidojās 
arī mūsu zemē. Ventspils kā galveno pamat-
motīvu izvēlējās sarkanu krustu uz balta fona. 
Tolaik pašvaldība pauda, ka krusts karogā ir plaši 
izplatīts Baltijas jūras reģionā un raksturīgs visu 
Skandināvijas zemju karogos. Šāda zīme karo-
gā simboliski saistīta ar kristīgās ticības ievieša-
nu visā Eiropā, vienlaikus atspoguļojot arī pašas 
pilsētas vai zemes vēsturi. Ventspils savu karo-
gu – purpursarkans krusts uz balta fona ar krusta 
krustpunktā novietotu pilsētas ģerboni – oficiāli 
apstiprināja tieši pirms 25 gadiem – 1993. gada 
25. martā, bet svinīga tā iesvētīšana noritēja 
četrus gadus vēlāk un arī līdz ar pavasara iestā-
šanos – 1997. gada 20. martā. 

Gunārs Priede. Vienmēr sev uzticīgs

Gobās pie Cieceres ezera vai kādā Saldus 
namiņā ar dārzu. Gados, kad visu laiku un 
enerģiju prasīja citi pienākumi, dramatur-
ģijai palika vienīgi atvaļinājums, turklāt vēl 
aizvadāms slēpnī, jo mājās jau sameklētu 
vai sazvanītu arī atvaļinājumā”. Arī Dzidra 
Bļodone atceras, ka Gunārs atvaļinājuma 
laikā mēdzis nozust no mājas, lai nodotos 
tikai rakstīšanai.  Dramaturga prātā dzimušie 
tēli prasīt prasījušies, lai viņu stāstus uzliek 
uz papīra. Pat tad, ja bijis skaidrs – var sanākt 
nepatikšanas.  

“Manā grāmatu plauktā stāv trīs lugu krā-
jumi, kurus uzrakstījis cilvēks, kas vienmēr 
bijis un palicis sev uzticīgs. Kas rakstījis tā, kā 
dzīvojis. Man tas dod spēku un stiprina ticī-
bu, ka tātad tas ir iespējams,” tā par savām 
lugām teicis pats autors. Sev uzticīgs Gunārs 
Priede palika rakstot arī savulaik vienīgo 
padomju laiku Latvijā oficiāli aizliegto lugu 
“Smaržo sēnes”. 

“SMARŽO SĒNES” 
UN “ČETRI BALTI KREKLI”

“Smaržo sēnes” tapusi 1967. gadā. Tajā 
pašā laikā, kad pēc viņa lugas “Trīspadsmitā” 
motīviem uzņemta režisora Rolanda Kalniņa 
filma “Elpojiet dziļi” (sākumā filmas nosau-
kums bija “Četri balti krekli”), kurā ska-
nēja arī Imanta Kalniņa tam laikam neie-
rasti drosmīgā “Dziesma par krekliem” ar 
Māra Čaklā vārdiem. Filmas pirmizrāde tā 
arī nenotika. Televīzijā to rādīja vien septiņ-
desmitajos gados, bet pirmizrāde kinoteātrī 
bija tikai 1986. gadā. Taču filmas aizliegša-

na netraucēja vairākos Latvijas teātros iestudēt 
šo Gunāra Priedes lugu. Tas nebija viegls laiks 
– Padomju Savienībā arvien vairāk nostiprinā-
jās PSKP CK ģenerālsekretāra Leonīda Brežņeva 
personības kults, daudzos komunistiskās partijas 
līderos vēl bija dzīva Josifa Staļina piemiņa, šajā 
gadā Valsts drošības komitejas priekšgalā stājās 
Jurijs Andropovs, un VDK ar jaunu sparu ķērās 
pie disidentu vajāšanas. Gunārs Priede par lugu 
“Smaržo sēnes” zaudēja Kinematogrāfu savienī-
bas 1. sekretāra posteni, un būtībā viņam pavei-
cās, ka “Smaržo sēnes” tika atzīta vien par rado-
šu neveiksmi nevis politisku kļūdu. Vismaz izsū-
tījums viņam gāja secen.

Dzidra Bļodone, kurai Gunārs parādīja katru 
jauno darbu, izlasījusi lugu savai mātei teikusi: 
“Šausmas! Gunārs uzrakstījis tādu lugu, par kuru 
var izsūtīt uz Sibīriju!” Mamma atbildējusi – “Tu 
tik pasaki viņam, lai viņš nevienam nerāda”, bet 
Dzidra attraukusi – kāpēc tad viņš rakstīja? Pats 
Gunārs Priede par šo lugu savā dienasgrāmatā 
rakstīja:  “Neko spēcīgāku es neesmu uzrakstījis 
ne pirms tam, ne pēc, un neuzrakstīšu arī, kur 
nu. Lasot kļuva pat baigi.” 

Turpmākos gados Priedes lugas teātros iestu-
dēja retāk, tomēr rakstnieks aizvien bija ļoti 
populārs. Tapa tādas lugas kā “Zilā” (teāt-
rī 1976), “Žagatas dziesma” (teātrī 1976), 
“Ugunskurs lejā pie stacijas” (1972) u.c. 1980. 
gadu spilgtāko darbu vidū ir lugas “Centrifūga”, 
“Sniegotie kalni” u.c. 

Deviņdesmitajos gados Priede rakstīja maz, 
mūža nogalē tapa atmiņu dienasgrāmata “Mans 
1984. gads”. Šis darbs tika publicēts tikai pēc 
autora nāves 2000. gadā. 

Dzidra Bļodone.

D 
zimis rīdzinieks, dzīvojis 
Ventspilī, bet mūža lielāko daļu 
pavadījis Lielvārdē – tā īsumā 
varētu raksturot Gunāra Priedes 
dzīves ģeogrāfiju. Ļoti nozīmī-

ga viņam bijusi Lielvārde, taču arī Ventspils 
dramaturga liktenī spēlējusi īpašu lomu. 
Uz Ventspils apkārtni dramaturgs "muka", 
kad netraucēts vēlējās strādāt pie kār-
tējās lugas tapšanas, Cirpstenes ciema 
Pavāros pavadītais laiks kara un pēcka-
ra gados, arī tur pieredzētais  izmantots 
lugā “Centrifūga” (1984). Tomēr būtiskākais 
Ventspils devums dramaturgam bija viņa 
dzīves draudzene režisore Dzidra Bļodone, 
tolaik Lakstiņa. 

NO NOLEMTĀ NEIZBĒGT…
“Kad sākās karš, Gunāra tēvs sievu ar trim 

puikām aizveda uz Ventspili. Tur Gunāra 
mammai Cirpstenes ciemā kādus piecus 
kilometrus no Ventspils bija vecāku mājas. 
Savukārt mani vecāki bija iegādājušies saim-
niecību Ventspils rajonā netālu no Ugāles.  
Es uz vidusskolu braucu uz Ventspili, un 
Gunārs tur jau bija priekšā. Skolotāji pra-
sīja – vai Gunārs Priede man ir kāds radi-
nieks? Savukārt Gunāram taujāja – vai Dzidra 
Lakstiņa ir radiniece viņam… Tik līdzīgi esam 
bijuši. Tad arī sākām viens uz otru skatī-
ties,” stāsta Dzidra Bļodone. Kad Gunārs aiz-
brauca studēt uz Rīgu, draudzība turpinājās 
sarakstes veidā. “Mums draudzībā bija pār-
traukums, es studēdama apprecējos un atnā-
cu uz Lielvārdi,” atceras Dzidra. Par atkalsatik-
šanos ar Gunāru Dzidra Bļodone saka –  lai-
kam jau nekur nevar aizbēgt, ja kaut kas ir 
nolemts dzīvē. 

VIENMĒR SEV UZTICĪGS
Pēc lugas “Jaunākā brāļa vasara” pirmizrā-

des Dailes teātrī 1955. gada februārī Gunārs 
Priede pamodās slavens. “Viņš ir pats, pats 
pirmais, kurš desmit gadus pēc kara sāk, 
atļaujas, uzdrīkstas un kuram ir talants runāt 
par dzīviem tā laika cilvēkiem. Viņa lugu 
varoņi nav tikai konkrētas ideoloģijas paudē-
ji vai sociālisma cēlāji, bet viņiem bez ideo-
loģiskās tomēr ir arī pašiem sava, ļoti pie-
sātināta, nebūt ne vienmēr laimīga privātā 
dzīve. Jo pirms tam valdīja ļoti pareiza she-
matiska dramaturģija,” tā par Gunāra Priedes 
ienākšanu teātrī saka kopoto rakstu “Gunāra 
Priedes dzīve un darbi” sastādītāja teātra 
zinātniece Ieva Struka.

Savukārt pats dramaturgs atzinis, ka  nav 
pasaulē vietas, no kuras viņam drīz vien 
negribētos atgriezties Latvijā. “Dzīvot un strā-
dāt varu tikai Ventspilī, Rīgā un Lielvārdē. Nu, 
dažkārt esmu klabinājis savu veco rakstām-
mašīnu “Optima” arī pie Lielupes ietekas 
jūrā, Pabažos pie Inčupes, Rūjienas viesnī-
cā, Daugaviešu ciema Avotiņos, Striķu ciema 
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A U N S
Daudz ideju un vēlme tās realizēt dzīvē. Esi apdomīgs, it 
īpaši, tajā kas attiecas uz darbu vai biznesu. Strauja rīcība 

var novest pie pārrēķināšanās. Sekmīgs laiks, lai kārtotu darīšanas 
iestādēs, bankās vai risinātu komunālos jautājumus. Vairāk paļau-
jies uz prāta apsvērumiem, nevis intuīciju.

V Ē R S I S
Nedēļas nogali velti atpūtai – darbi pagaidīs. Šobrīd nav 
tas labākais laiks, lai ķertos pie jauniem projektiem un 

veidotu lietišķos kontaktus. Tāpat arī finanšu lietās jābūt uzmanī-
gam. Ja dodies iepirkšanās tūrē, neļaujies atlaižu vilinājumam, bet 
iegādājies to, kas patiešām nepieciešams.

D V Ī Ņ I
Daudz emociju, un paaugstināti stresa riski. Neņem visu 
tuvu pie sirds, jo no uztraukšanās labuma nebūs. Karlsons 

teica: mieru, tikai mieru... Noskaiti līdz desmit un pievērsies darbam 
vai biznesam. Tavs veikums profesionālajā jomā tiks augstu novēr-
tēts. Var pavērties lieliskas karjeras iespējas.

V Ē Z I S
Ģimene – tas ir spēks un atbalsts. Brīvdienas pavadi kopā 
ar saviem mīļajiem, apdariet saimniecības darbus un 

izrunājieties par svarīgo. Ja rodas viedokļu atšķirības, strīdos neie-
saisties, bet esi gatavs kompromisam. Attiecībās ar mīļoto cilvēku 
atbalsts un sapratne. Brīvajiem ļaudīm iepazīšanās iespējas.

L A U V A
Saimniecības darbi mājās ies no rokas. Vari ieplānot 
pavasara ģenerāltīrīšanu vai talkas dienu. Uzaicini palī-

gā arī draugus – kopā pavadītais laiks iedvesmos un dos enerģiju. 
Jaunajā darba nedēļā pienākumu netrūks. Dari, kas jādara, bet neko 
jaunu labāk neuzņemies. Piemērots laiks mācībām.

 
J A U N A V A
Iespējamas pārmaiņas privātajā dzīvē – gan strīdi, gan 
ciešāka satuvināšanās. Par garlaicību sūdzēties nevarēsi. 

Daudz kas atkarīgs no tevis paša, vajag tikt skaidrībā, ko pats vēlies. 
Jaunajā nedēļā darbs prasīs iedvesmu un tu emocionāli dzīvosi līdzi 
notiekošajam. Esi precīzs ar dokumentiem.

S V A R I
Brīvdienās vari doties iepirkšanās tūrē un iegādāties 
saimniecībā noderīgas lietas. Bet, ja vēlies kaut ko mai-

nīt mājas vidē un iekārtojumā, tad gan pakonsultējies ar savējiem. 
Iespējams, ka viņiem ir atšķirīgas vēlmes. Sekmīgs periods, lai 
palielinātu ienākumus un izceltos profesionālajā jomā.

S K O R P I O N S
Lieliski parādīsi savas stratēģa dotības un spēju rīko-
ties adekvāti jebkurā dzīves situācijā. Darba dienas ritēs 

nemierīgi un nāksies pieņemt dažādus lēmumus bez liekas vilci-
nāšanās. Tas radīs spriedzi, tāpēc brīvdienās vēlams labi atpūsties. 
Prieks no kultūras pasākumiem un kopā būšanas ar mīļoto.

S T R Ē L N I E K S
Labas iespējas izcelties profesionālajā jomā. Pienākumi 
būs nopietni un atbildīgi, taču tie var pavērt jaunas 

iespējas. Aktīvi jādarbojas, lai palielinātu ienākumus, tomēr visu 
ar apdomu – plāno un rēķini līdzi. Privātajā dzīvē kāda tikšanās var 
izrādīties īpaša, un uzšķilt simpātijas.

  
M E Ž Ā Z I S
Pārdomas par globālām tēmām. Nonāksi pie noderīgām 
atziņām, un radīsies daudz oriģinālu domu, kas jāliek 

lietā. Karjerā vai biznesā negaidītas iespējas. Nebīstieties pieņemt 
drosmīgus lēmumus, jo pārmaiņas nāks par labu. Var rasties kāds 
piedāvājums saistībā ar ārzemēm.

Ū D E N S V Ī R S
Atrodi laiku sev, atpūties un ieklausies iekšējā balsī. 
Intuīcija palīdzēs izprast notikumus un cilvēku rīcības motī-

vus. Labs periods ceļojumu plānošanai, redzesloka paplašināšanai 
un jaunām zināšanām. Interesantas idejas var rasties attiecībā uz 
peļņu, izplāno un ķeries pie realizācijas.

Z I V I S
Pulcē ap sevi domubiedrus, būsi notikumu centrā un 
cilvēki ieklausīsies tavā viedoklī. Taču neuzskati to par 

vienīgo pareizo – ievāc pēc iespējas vairāk informācijas. Īstajā brīdī 
palīdzīgu roku un morālo atbalstu sniegs draugi. Var rasties pārdo-
mas par sirdslietām. Izrunājies ar savu otro pusīti no sirds.
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Oficiant! Šis cālis ir cepts 
tik ne kvalitatīvi, ka prasmī-
gāks veterinārārsts vēl varē-
tu glābt tā dzīvību.

Baņķieris iedod nabaga ebrejam 
aploksni ar simts dolāriem un saka: 
– Ņem un pateicies Dievam, 
jo viss notiek pēc viņa gribas!  
Uzzinājusi par to, nabaga sieva 
piebilst: 
– Ja baņķieris pēc Visaugstākā rīko-
juma iedeva mums simt dolāru, 
cik gan viņš atstāja sev 
par starpniecību?

Oficiants: 
– Cienītā, kāpēc jūsu vīrs pēkšņi 
palīda zem galda? 
– Tas nav mans vīrs, 
vīrs stāv durvīs.

Kalpone saimniecei prasa 
algas pielikumu. Tai kal-
pones prasība nepatīk:
– Nosauciet vismaz vienu 
iemeslu, kāpēc jūs būtu pel-
nījusi algas pielikumu.
Kalpone:
– Varu nosaukt pat trīs. Pirmkārt, 
es gludinu veļu labāk, nekā jūs.
Saimniece:
– Kas jums to teica?
Kalpone:
– Jūsu vīrs.
Saimniece:
– Ak tā!
Kalpone:
– Otrkārt es gatavoju labāk,  
nekā jūs. 
Saimniece:
– Kas jums to teica?
Kalpone:
– Jūsu vīrs.
Saimniece:
– Ak tā!

– Treškārt, es seksā esmu 
labāka, nekā jūs.
Saimniece:
– Vai tiešām arī to jums 
teica mans vīrs?!
Kalpone:
– Nē, to teica jūsu dārznieks…
Saimniece:
– Cik lielu pielikumu jūs gribat?

Zāles kļuvušas tik dārgas, ka 
drīz  mēs tās cits citam dāvi-
nāsim dzimšanas dienās, lai 
izdzīvotu līdz nākamajai.

Sieva min krustvārdu mīklu 
un jautā vīram:
– Gruzīnu vīns, 13 burti.
Vīrs:
– Pa horizontāli vai pa vertikāli?
Sieva:
– Tiešām! Pahorizantali!

Tēvs raksta dēlam studentam:
– Pārskaitīju tev piecdes-
mit eiro, kā prasīju. 
Tikai piecdesmit eiro raksta ar 
vienu nulli, nevis ar trijām…

Kāda dāma zvana dietologam:
– Dakter, man laikam ir liekais  
svars.
Dietologs:
– Kāpēc jūs tā domājat?
Dāma;
– Es nopirku runājošus sva-
rus, uzkāpu uz tiem,
Bet svari teica ”Pa vie-
nam, lūdzu”…

Sarunājas divas kaimiņienes:
– Manējais palicis gluži 
kā tāds Bils Geits.
– Viņš tagad ļoti daudz pelna?!
– Nē, viņš caurām dienām  
pa garāžu dzīvo…

Vīrs sievai:
– Kad nākamo reizi kādam stās-
tīsi, cik tev gadu, tad atce-
ries, ka starpībai starp tavu un 
mūsu vecākā dēla vecumu
Jābūt vismaz deviņiem mēnešiem!

Vīrietis, kurš pēc darba steidzas 
mājās, nav zem sievas tupe-
les. Viņš vienkārši uztraucas, ka 
sieva visu garšīgāko ap -
ēdīs viena pati!

Šefs jautā grāmatvedim:
– Jūs manā firmā strādājat jau 
desmit gadus, bet esat vie-
nīgais, kurš vēl ne reizes nav 
lūdzis algas pielikumu. 
Kādas mahinācijas jūs te 
man aiz muguras taisāt?!

Ārsts ieiet palātā, kurā guļ 
jauna, skaista sieviete.
– Labrīt! Izģērbieties, 
gribu jūs apskatīt.
– Bet jūsu kolēģis jau tikko 
mani apskatīja, un teica, 
ka esmu labā formā.
– Jā, jā, tieši tā viņš 
teica arī man…

– Kāpēc parasti sievietēm acis ir 
lielākas, bet vīriešiem mazākas?
– Sievietēm acis ir lielākas tāpēc, 
lai būtu vieglāk uzmanīt vīriešus,
bet vīriešiem mazākas, lai 
tās nevarētu izskrāpēt…

Bioloģijas skolotājs gandrīz saķē-
ra infarktu, kad uzzināja, ka Čaka 
ielā izmiruši naktstauriņi…

Čaks Noriss ir izgudrojis visas 
spektra krāsas, atskaitot rozā.
Rozā krāsu izgudroja  
Toms Krūzs…

T ajos tālajos laikos, kad 8. marts bija oficiāla brīvdiena, klīda runas, ka tie “nolādētie spekulanti”, kuri trans-
portēja šurpu turpu pa dižo Padomiju tulpju un narcišu klēpjus, varot nopelnīt divās dienās teju pusgada ārsta 
algu un kvartāla prēmiju piedevām. Bet izdarīgākie pat šo divu dienu laikā esot varējuši tikt pie deficītā “žigu-

ļa”... Mainās laiki, bet tradīcijas paliek – arī mūslaiku tirgotāji (kuri gan vairs nekvalificējas “nolādēto spekulantu” 
kategorijai) zina labākās “tirgus dienas”.

8. marts šajā ziņā ir īpašs – tad ziedu tirgoņi var grābt peļņu ar liekšķerēm. Novērojumi liecina, ka ievērojama daļa 
pašmāju ziedu tirdziņu, veikalu un salonu ar tirgus ekonomikas principiem draudzējas. Populārāko ziedu cenas, salī-
dzinot ar vienu dienu iepriekš nospraustajām, 7. un 8. martā bija teju vai dubultojušās, bet drosmīgākie pārdevēji par 
nieka tulpīti pat prasījuši 3 eiriņus. Labi tirgojušies arī no 14. februāra Valentīndienas pārpalikušie sarkanie plīša lācī-
ši, spilventiņi, sirsniņas un frotē dvielīši (interesanti, kāpēc tieši tie?) ar hrestomātisko latviešu uzrakstu “Ai lav jū”.

Pirmie aprēķini liecina, ka straujās “tirgus svārstības” tirgotājus nelaimē nav iegrūduši, bet mūsu pavasara un 8. 
marta trakuma pārņemtie vīrišķi pierādījuši: tulpei nekāda cena nav par augstu. Vismaz dažreiz. Un mediju ziņās 
jau ziņots par rezultātiem: ziedu un sarkano sirsniņu pārdošanas apjomi 8. martā šogad pārsituši visus iepriekšējos 
rekordus.



ОВЕН
У вас появится множество идей и будет желание их осуществить. 
Будьте осторожны, особенно если это касается работы или бизне-
са. Слишком стремительные действия могут привести к ошибкам. 

Удачное время для того, чтобы решать вопросы, связанные с учреждениями, 
банками и коммунальными службами. Рекомендуется больше полагаться на 
доводы разума, чем на интуицию.

ТЕЛЕЦ
В конце недели вам лучше отдохнуть – работа подождет. Сейчас 
не лучшее время, чтобы начинать проекты или устанавливать 

деловые контакты. В финансовых вопросах также требуется осторожность. 
Если планируете отправиться за покупками, не поддавайте соблазну купить 
лишнее со скидками, приобретайте лишь то, что на самом деле необходимо. 

БЛИЗНЕЦЫ
Много эмоций, повышенный риск стресса. Не принимайте все 
близко к сердцу, что толку от переживаний. Как говорил Карлсон: 

спокойствие, только спокойствие… Досчитайте до десяти и займитесь делом. 
Ваши достижения в профессиональной сфере будут высоко оценены. Перед 
вами могут открыться прекрасные карьерные возможности. 

РАК
Семья – это сила и поддержка. Выходные проведите вместе со 
своими любимыми, сделайте работу по хозяйству, поговорите с 

близкими о самом важном. Если возникают разногласия, не ссорьтесь, будь-
те готовы пойти на компромисс. В отношениях с любимым человеком – под-
держка и взаимопонимание. Возможно, свободных представителей знака 
ожидает приятное знакомство. 

ЛЕВ
Домашние дела будут спориться. Можете запланировать весен-
нюю генеральную уборку. Позовите на помощь друзей – время, 

проведенное вместе, подарит вам вдохновение и позволит зарядиться энер-
гией. На новой рабочей неделе обязанностей будет предостаточно. Делайте 
то, что должны, но новых обязательств на себя не берите. Подходящее время 
для учебы. 

 
ДЕВА
Возможны перемены в личной жизни – и ссоры, и сближение. На 
скуку жаловаться не придется. Многое будет зависеть от вас, необ-

ходимо понять, чего именно вы хотите. На новой неделе работа потребует 
вдохновения, вы будете эмоционально сопереживать всему происходящему. 
Будьте аккуратны с документами. 

ВЕСЫ
B выходные можете отправляться за покупками и приобретать 
вещи, необходимые в хозяйстве. Если же вы хотите внести изме-

нения в интерьер, то обязательно проконсультируйтесь с членами семьи. 
Возможно, у них иное мнение. Удачный период, чтобы увеличить доход и 
выделиться в профессиональной сфере. 

СКОРПИОН
Вы продемонстрируете свои задатки стратега и способность адек-
ватно действовать в любой жизненной ситуации. Рабочие дни будут 

проходить напряженно, придется незамедлительно принимать решения. Это 
создаст напряженность, поэтому в выходные желательно хорошо отдохнуть. 
Радость вам принесут культурные мероприятия и время, которое вы прове-
дете вместе с любимым человеком. 

СТРЕЛЕЦ
Вам представится хорошая возможность выделиться в профес-
сиональной сфере. Обязанности вас ожидают серьезные и ответ-

ственные, однако не исключено, что благодаря им откроются новые возмож-
ности. Нужно активно действовать, чтобы увеличить доход, но требуется 
все хорошенько обдумать – планируйте и просчитывайте. В личной жизни 
какая-то встреча может оказаться особенной, не исключено, что вспыхнет 
симпатия. 

  
КОЗЕРОГ
Размышления над глобальными темами. Вы сделаете полезные 
выводы, появится много оригинальных идей, которые стоит осу-

ществить на практике. В карьере или бизнесе – неожиданные возможности. 
Не бойтесь принимать смелые решения, так как перемены пойдут на пользу. 
Может поступить какое-то предложение, связанное с зарубежьем.

ВОДОЛЕЙ
Найдите время для себя, отдохните, прислушайтесь к внутреннему 
голосу. Интуиция поможет лучше понять происходящее и мотивы 

поступков окружающих людей. Хороший период для того, чтобы планировать 
путешествия, а также расширять кругозор. Интересные идеи могут возникнуть 
относительно заработка – все хорошенько спланируйте и приступайте к делу. 

РЫБЫ
Собирайте вокруг себя соратников, вы будете в центре событий, 
люди станут прислушиваться к вашему мнению. Однако не нужно 

считать его единственно верным – соберите как можно больше информации. 
В нужный момент помощь и моральную поддержку вам окажут друзья. Вас 
могут посетить размышления о делах сердечных. Поговорите по душам со 
своей половинкой.
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Вчера узнала, что китайский иерог-
лиф «мудрость» звучит как «хуэй».  
Меня мучает вопрос — как будет 
по-китайски «я мудрею»?

Да, бабы любят деньги! Бабы 
меркантильные. А мужики нет. 
Мужики, как деньги увидят, так 
сразу: «Фу, деньги! Какая гадость! 
Нет-нет, мне не нужны день-
ги. Раздам-ка я их все бабам!».

Я задал сотням женщин вопрос, 
какой шампунь они предпочи-
тают. Самый популярный ответ: 
«Что ты делаешь в моей ван-
ной, больной ублюдок?».

- Что такое семейная жизнь? 
- Я работаю. Жена работа-
ет. Вечером мы вместе едим.

- Раньше ведь оно как было?  
- Как?  
- Вот именно! а теперь что?  
- Что?  
- Вот и я говорю.

Квитанции за ЖКХ приходят с 
одной и той же опечаткой. Вместо 
«содержание жУлья» почему-то 
пишут «содержание жИлья».

Одна из загадок жизни: как 
такое возможно, чтобы муж-
чина, который не был досто-
ин жениться на нашей дочери, 
вдруг становится отцом само-
го умного в мире ребенка?

- Скажи, дорогой, у меня красивые 
волосы? 
- Очень красивые, длинные, 
шелковистые! Но ты знаешь, 
ноги все-таки лучше брить...

Кризис тоже повлиял на евреев. 
Они стали чаще ходить в гости.

Мужчине гораздо легче делать 
комплименты чем женщине: 

один раз скажешь, что у него 
крутые штаны и он проходит в 
них до конца своей жизни.

- Ты раньше, вроде, марки соби-
рал? 
- Что ты, я уже давно 
на евро перешел.

- Чем отличается парашют от пре-
зерватива? 
- Когда рвется парашют, – 
одним человеком меньше, а 
когда рвется презерватив – 
одним человеком больше...

- Папа, расскажи мне на ночь сказ-
ку. 
- А ты слышала о чем мы сегодня 
с мамой в кухне говорили? 
- Нет. 
- Ну тогда слушай – сказка о том, 
как я на работе задержался...

- Кризис – это когда денег нет?  
- Кризис – это когда день-
ги были. А когда денег нет 
– это обычная жизнь.

Олигархи обсуждают частную 
школу: 
- Ну и как там публика? 
- Ты знаешь... очень разная... 
есть кто приезжает на новень-
ком Бентли... а есть и такие, что 
на прошлогодних Кайенах...

Мужик падает с верхней  
полки поезда, мужик на нижней 
полке спрашивает, что  
стряслось. 
- Да сон приснился. 
- Какой сон? 
- Бритни Спирс. 
- Так что ж ты упал? 
- Да попросила подвинуться.

Алкоголь увеличивает половое 
влечение. 
Бывает выпьешь, ляжешь на 
пол, и так не охота вставать.

– Вова, ложку кто за собой мыть 
будет? 
– Мам, я помыл. 
– А шприц?

Больница сейчас – это место, 
где назойливые пациенты сво-
ими постоянными жалоба-
ми мешают врачам спокой-
но работать с документацией.

Предлагаю выпить за Женщин, 
за наших Женщин! Не за тех жен-
щин Запада, которые пьют, курят, 
изменяют своим мужьям, а за 
наших Женщин, которые, кроме 
всего этого, ещё и работают!

- Вот скажи, если бы тебе поста-
вили ультиматум: ты красивая или 
умная, что бы ты выбрала? 
- Конечно красивая! Что 
я, дура что ли?

- Дорогой, что-то ты давно не 
дарил мне колечко. 
- Как не дарил, а обруч?

- Здравствуйте, вы ищете работу? 
- Да, ищу. 
- Как найдете, позвоните. Мы 
вам кредит предложим. На 
очень выгодных условиях!

- Здравствуйте, скажите, в вашем 
фитнес-клубе есть отдельно соля-
рий?  
- Только для членов.  
- Нет, спасибо, не подходит.

Чайные листья «Липтон» содер-
жат антиоксиданты уникальные 
вещества, которые, по мнению 
исследователей, помогают завы-
шать цену на чай в два раза.

- Изя, к нам сегодня Рабиновичи 
в гости приходят, так что столовое 
серебро спрячь. 
- Могут украсть?
- Могут узнать!

АНЕКДОТЫ

В те далёкие времена, когда день 8 марта был официальным выходным днём, ходили слухи, что эти «про-
клятые спекулянты», которые транспортировали туда-сюда по огромной Советии охапки тюльпанов и нар-
циссов, могут заработать в течение двух дней почти полугодовую зарплату врача и квартальную премию в 

придачу. Ну а самые расторопные за эти два дня могли даже «приобрести» дефицитные «жигули» … Времена 
меняются, а традиции остаются – и торговцы в наши дни (которые больше не причисляются к категории «прокля-
тых спекулянтов») хорошо знают лучшие «дни для торговли».  
8 марта в этом плане день особенный – когда торговцы цветами прибыль могут грести совком. Наблюдения сви-
детельствуют, что значительная часть наших цветочных базарчиков, магазинов и салонов с принципами рыночной 
экономики дружат. Цены на самые популярные цветы, по сравнению с ценами одним днём раньше, 7 и 8 марта 
практически удвоились, а самые смелые продавцы за тюльпанчик просили уже даже 3 евро.  Хорошо продава-
лись и красные плюшевые медвежата, подушечки, сердечки и фроте полотенца (интересно, почему именно они?) 
с хрестоматийной латышской надписью “Ai lav jū”, оставшиеся от 14 февраля - Дня Валентина.  
Первые подсчёты свидетельствуют, что резкие «рыночные колебания» на наших торговцев никак не повлияли, а 
охваченные весенним сумасшествием и 8 марта мужчины доказали: для тюльпанов никакая цена не высока.  Во 
всяком случае – иногда. И масс-медиа уже сообщили о результатах: объёмы продаж цветов и красных сердечек 
8 марта в этом году побили все предыдущие рекорды.
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Из Китая – с мировой бронзой 
Вентспилсская команда по перетя-
гиванию каната «Velkonis» добилась 
успеха на чемпионате мира в Китае. 
Вентспилчане участвовали в клубных 
соревнованиях в весовой категории до 
680 кг вместе с клубом из Озолниеки 
«Ozoli». Команда добралась до полуфи-
нала, в котором проиграла спортсменам 
из Ирландии. В борьбе за бронзовую 
медаль удалось одержать победу над 
испанскими атлетами. 

Дублеры дали бой RFS
В первой игре четвертьфинала пред-
сезонного подготовительного турнира 
«Кубок высшей лиги» ФК «Вентспилс» 
со счетом 0:2 уступил команде RFS. 
Вентспилчане играли дублерским соста-
вом, поскольку основные игроки только 
что вернулись из Испании, где в тече-
ние месяца проходили сборы, однако 
вентспилчане достойно держались про-
тив сильной команды RFS. Первый гол 
вентспилчане пропустили лишь на 78-й 
минуте после 11-метрового пенальти, 
а удвоить преимущество RFS смогли 
лишь за минуту до окончания встречи. 

Лучшие в сезоне – 
ХК «Marbella» 
Победителями регулярного сезона 
открытого чемпионата Вентспилса стали 
хоккеисты ХК «Marbella». В решающей 
встрече за первое место ХК «Marbella» 
превзошел команду Вентспилсского 
края. В итоге у победителей 21 очко в 
восьми играх, а у хоккеистов края – на 
три очка меньше. На третьем месте – 
«Kurekss» с 12 очками, а последнюю 
путевку в плей-офф получили дауга-
впилсские хоккеисты. 

Пять медалей – в чемпионате 
по стрельбе из лука 
На молодежном чемпионате по стрель-
бе из лука в помещении, прошедшем 
в Гробине, вентспилчане из клуба 
«Одиссей» получили пять наград. В 
классе «Олимпийский лук» Давис Блазе 
завоевал серебряную медаль, серебро 
в конкуренции среди девочек получила 
Анна Шавшаева, а бронзовую медаль 
– Эгита Спургяш, в классе «Компактный 
лук» среди юниоров обладательницей 
золота стала Янета Гринвалде, а среди 
молодежи победу одержала Алина 
Косматинская. 

Вентспилчанин – 
в сборной U-19 
Главный тренер латвийской футбольной 
сборной U-19 Александр Басов назвал 
имена тех 20 футболистов, которые 
будут готовиться к квалификационно-
му турниру чемпионата Европы. Среди 
кандидатов и один из воспитанников 
ФК «Вентспилс» – защитник Дмитрий 
Литвинский. В квалификационном тур-
нире сборную Латвии U-19 ожидает 
очень сильный соперник – нынешний 
чемпион – Англия, а также Венгрия и 
Македония. 

Еще можно подать заявку на 
чемпионат Вентспилса 
Объявлена подача заявок на 
Вентспилсский открытый чемпионат по 
волейболу. Сделать это можно будет 
до 20 марта. Игры чемпионата будут 
проходить по официальным правилам 
Международной волейбольной федера-
ции. В состав команды можно заявить 
девять игроков, но среди них не должно 
быть более одного волейболиста, кото-
рый играет в чемпионате Латвийской 
национальной первой лиги. Заявки 
нужно отправлять по электронной почте: 
ivitalurope@inbox.lv.

НОВОСТИ СПОРТА

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

Вентспилчанин, шорт-трекист Роберто 
Пукитис, принимавший участие в двух 
Олимпийских играх, в понедельник зая-
вил, что решил принять предложение дру-
гого государства стать его гражданином и 
в соревнованиях представлять эту страну. 
Спортсмен получил предложения от двух 
стран. Решение о том, что Пукитис боль-
ше не будет представлять родную Латвию, 
окончательное, но какую именно страну он 
выберет, спортсмен определит в апреле. 

Из-за конфликтов вентспилчанин Пукитис 
примет гражданство другой страны 

Возможно, кого-то это удивит, но вентспилсский хоккейный клуб «ВЕНТА–2002» после проведенного с переменным успехом регулярного 
сезона и продемонстрированного не слишком стабильного результата вернулся на путь достижений. В последний момент проникнув в 
зону путевки в плей-офф, вентспилчане уверенно провели цикл игр на вылет. Победа над Марупе в полуфинальной серии – уже история. 
В финальной серии против ХШ «Рига–2001» вентспилсские хоккеисты доминируют – победы в обеих играх в столице, в серии преиму-
щество 2-0, остался всего один шаг до золотых медалей! К моменту выхода в печать новейшего номера газеты еще не было известно, 
станет ли последней в этой финальной серии игра, состоявшаяся в четверг, и удастся ли вентспилчанам защитить завоеванный в про-
шлом году чемпионский титул, но о событиях и эмоциях мы обязательно расскажем в нашем следующем номере! 

Остался всего один шаг

У читывая то, что рижане стали 
победителями регулярного сезо-
на, у них было преимущество 
своего поля, поэтому первые 
две игры прошли в Риге. Первая 

игра уже с первых минут была напряженной 
и проходила в очень эмоциональной атмос-
фере, о чем свидетельствовало множество 
удалений. На первых минутах встречи рижа-
не дважды были наказаны за грубость, а в 
середине периода нервы не выдержали и у 
вентспилчанина Дениса Катернича, к которо-
му было применено дисциплинарное нака-
зание за применение недозволенного сило-
вого приема. И все же сразу после игры 

в меньшинстве вентспилчане открыли счет 
после точного броска Яниса Шваненбергса. 
Правда, радость была недолгой, так как уже 
меньше чем через минуту рижане сравня-
ли счет.

В продолжении игры также наблюдались 
острые ситуации, но удача была на сторо-
не «ВЕНТА–2002». На 35-й минуте вторую 
шайбу забросил Я. Шваненбергс, а за непол-
ные семь минут до окончания основного вре-
мени победную точку в матче поставил Артур 
Хомяков –3:1.

Подобный характер игры ожидался и в сле-
дующей встрече, и частично ожидания оправ-
дались – острые ситуации сохранились, хоть 

их и было меньше. В плане результативности 
вентспилсская команда была на голову выше 
соперника. За первые два периода гости 
забросили в ворота рижан четыре шайбы! К 
тому же, все четыре гола (!) на счету Оскара 
Григулиса. 

В третьем периоде вентспилсский клуб 
забросил еще четыре шайбы и одержал 
сокрушительную победу со счетом 8:0. O. 
Григулис забил еще один гол и сделал две 
результативные передачи. Он набрал в этой 
игре впечатляющее количество очков – 7 
(5+2). За ним следует Эдгарс Цгоевс, на счету 
которого двое ворот и четыре передачи. Один 
раз забил Элвис Кайминьш. 

«После тяжелых размыш-
лений я решил, что дис-
танция 1000 метров была 
последней, на которой я 
выступал под флагом 

Латвии. Спасибо Латвии за все. Впереди 
новые вызовы», — написал Пукитис в своем 
профиле в Facebook.

Агентству LETA спортсмен сообщил, что 
такое решение он принял по двум причинам. 
Во-первых, у него возник конфликт интере-
сов с президентом Латвийского Олимпийского 
комитета (ЛОК) Алдоном Врублевскисом. 
Кроме того, у него напряженные отношения 
с тренером команды Латвии по шорт-треку 
Эвитой Криеване, о некоторых чертах харак-
тера которой в прессе сообщалось ранее. 
По словам спортсмена, из-за конфликта с 
Криеване он не был включен в состав эста-
фетной команды на чемпионате Европы, 
несмотря на то, что в данный момент Пукитис 
является лучшим шорт-трекистом Латвии. 

Латвийский мастер шорт-трека отметил, 
что одно из предложений ему поступило из 
Италии. О втором государстве спортсмен 

пока умалчивает. Окончательное решение он 
собирается принять в апреле. «Это стопро-
центно окончательное решение. Все должно 
повернуться на 180 градусов, чтобы что-то 
изменилось, – сказал спортсмен в беседе с 
порталом «Sportacentrs.com». – Одна страна, 
которая предлагает мне сотрудничество, – 
это Италия, о второй я пока не буду говорить. 
Обе страны очень хотят видеть меня в своем 
составе, и там ко мне будут относиться как 
к человеку, и с хорошей оплатой». По одной 
из версий, гражданство Пукитису предлага-
ет Франция. 

На сочинских Зимних Олимпийских играх 
в 2014 году вентспилчанин стартовал лишь 

в одной дисципли-
не, но достойно 
– 20-летний спор-
тсмен занял 15-е 
место на дистанции 
в 1500 м. Правда, 
затем он на неко-
торое время выпал 
из состязаний. 
Спортсмен не скры-
вал, что боролся с 
зависимостью от 
азартных игр, кото-
рая чуть не стои-
ла ему спортивной 
карьеры. 

Все же он вер-
нулся в большой 
спорт – и успеш-
но. Результаты за 
прошедшие четы-
ре года только 

прогрессировали. На данный момент самое 
большое достижение – только что завоеван-
ная бронзовая медаль на чемпионате Европы 
на коронной дистанции спортсмена в 1000 м и 
седьмое место в абсолютном общем зачете. 

На прошедших Олимпийских играх в 
Пхенчхане 24-летний Пукитис на дистанции 
1000 м и 1500 м занял 11-е место. 

Примечательно, что Пукитис не трени-
руется со сборной Латвии по шорт-треку, 
поскольку ему это запрещает договор, заклю-
ченный с Вентспилсским самоуправлением. 
Вероятнее всего, в связи с данным заявлени-
ем и Вентспилсская городская дума прервет 
договор со спортсменом. 
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Готовимся 
к встрече 
весны

В ы наверняка и сами уже заме-
тили, что через несколько 
дней должна наступить весна. 
Астрономическая весна, или 

эквинокций, – это момент, когда день и 
ночь будут одинаковой продолжитель-
ности. День словно поймает ночь, и 
теперь он будет становиться все длин-
нее. Значит, во вторник, 20 марта, в 
18:15 придет весна! 

Несмотря на то что в субботу обещают 
совсем не весеннюю погоду, все же стоит 
отправиться на рынок в Старом горо-
де. В субботу там пройдет ярмарка, на 
которой можно будет как приобрести уже 
привычные товары, так и позаботиться о 
небольшом подарке для семьи и друзей, 
а также побаловать себя, купив что-ни-
будь необычное. Съедутся домашние 
производители и торговцы из ближай-
ших окрестностей, а также гости из более 
отдаленных уголков. Посетителей ожи-
дает и веселый музыкальный сюрприз. 
Aх да, можно будет угоститься первым 
кленовым соком! На весенней ярмарке 
вы наверняка вдохновитесь и для встре-
чи Пасхи, которая уже не за горами – 
осталось всего две недели. 

После посещения ярмарки, особенно 
если вы с детьми, стоит отправиться в 
Дом ремесел, где с 12:00 начнется празд-
нование Дня роз. Организаторы обеща-
ют, что интересное занятие для себя 
здесь найдут и большие, и маленькие 
посетители: можно будет сплести розу, 
изготовить розовое мыло, сделать укра-
шения и декоры в виде роз. Мужчинам 
предлагается взять с собой галстуки – 
Илзе Вайновска продемонстрирует, как 
завязать их оригинальным узелком в 
виде розы! А дам ждет стилист и виза-
жист Салвия Каксе, которая раскроет 
некоторые секреты макияжа, в результа-
те лотереи также будет выбрана самая 
смелая представительница прекрасного 
пола, которую ожидает преображение! 

В воскресенье рекомендуем добрать-
ся до Парвентской библиотеки, где в 
12:00 состоится интригующее меропри-
ятие – соревнования по громкому чте-
нию! Пройдет вентспилсский региональ-
ный финал, в котором школьники нашего 
города и края будут соперничать за воз-
можность участвовать в республикан-
ском финале. Школьники прочтут понра-
вившийся им фрагмент прозы, думается, 
что их манера чтения, умение препод-
нести художественное произведение и 
заинтересовать им доставят слушателям 
немало приятных минут. 

Любители театра, вероятно, уже с 
нетерпением ждут среды, когда можно 
будет отправиться в дом театра «Юрас 
варты», где с легендарной пьесой 
Теннесси Уильямса «Кошка на раскален-
ной крыше» выступит Валмиерский дра-
матический театр. Действие в пьесе про-
исходит в 50-е гг. на юге США, где живет 
большое, богатое семейство. Теплым 
летним вечером отмечается 65-й день 
рождения отца. Семья собирается вме-
сте, чтобы отпраздновать это событие. 
Однако, как сказано в аннотации к пьесе, 
«в ходе вечера празднество превраща-
ется в кризис семейных отношений, а 
копившаяся годами ложь в отношении 
членов семьи и себя самого еще не 
самое худшее, что они все вместе будут 
раскрывать, будто чистить луковицу – 
слой за слоем…» Отличная постановка, 
билеты еще есть в продаже! 

17 марта исполняется 90 лет со дня рожде-
ния выдающегося латышского драматурга 
Гунара Приеде. 
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Гунар Приеде. Всегда верен себе

Весна для нашего города – это не только время пробуждения природы, но и знаменатель-
ный, особый юбилей. 25 лет назад официально был утвержден хорошо известный нам 
флаг города Вентспилса! 

Скворцы уже поют свои громкие 
песни, да и другие птички становят-
ся все более активными и поют все 
звонче. Это явное свидетельство 
того, что весна уже здесь. На кален-
даре – весенний месяц март, метео-
рологическая весна в конце прошлой 
недели тоже наступила. Осталось 
дождаться наступления астрономи-
ческой весны.

Флагу Вентспилса – 25!

Е го история связана с истори-
ей создания нынешнего герба 
города, который был официаль-
но утвержден государственным 
президентом Янисом Чаксте в 

1925 году. В основе его рисунка – древ-
ний исторический геральдический символ: 
на пурпурно-красном поле, покрытом сере-
бристой сеткой, серебряный охотничий рог 
с золотым мундштуком, обручем и обвод-
кой, над ним золотой рыцарский крест. За 
время советской оккупации городской герб 
дважды видоизменялся. В последней вер-
сии на нем изображены морские волны, 

как на флаге Латвийской ССР. Однако век 
этого герба был недолог – два десятилетия, 
до 29 марта 1989 года, когда Совет народ-
ных депутатов Вентспилса принял реше-
ние восстановить исторический герб горо-
да. Уже в 1993 году он был официально 
утвержден Государственной геральдической 
комиссией. 

В первой половине 90-х гг. по всей Латвии 
в самоуправлениях после восстановле-
ния исторических гербов возникло желание 
создать свой флаг. Во время Атмоды флаг 
был у активистов защиты окружающей среды, 
исторический флаг восстановили ливы. По 

примеру других государств, таких как Германия, 
где в каждой федеральной земле имеется свой 
флаг, такая традиция закрепилась и в нашей 
стране. Вентспилс в качестве основного моти-
ва выбрал красный крест на белом фоне. Как 
тогда отмечало самоуправление, крест на флаге 
широко распространен в Балтийском регионе и 
характерен для флагов в Скандинавии. Он сим-
волически связан с введением христианской 
веры во всей Европе и одновременно отражает 
историю самого города или земли. В Вентспилсе 
собственный флаг – пурпурно-красный крест на 
белом фоне, на пересечении линий креста – 
герб города – официально был утвержден ровно 
25 лет назад, 25 марта 1993 года, а его торже-
ственное освящение состоялось спустя четыре 
года, и также с наступлением весны – 20 марта 
1997 года. 

У роженец Риги, жил в 
Вентспилсе, но большую часть 
жизни провел в Лиелварде – 
так вкратце можно было бы 
охарактеризовать жизненную 

географию Гунара Приеде. Очень большое 
значение для него имел Лиелварде, но и 
Вентспилс играл в судьбе драматурга осо-
бую роль. В окрестности Вентспилса дра-
матург отправлялся, когда хотел в спокой-
ной обстановке поработать над очередной 
пьесой. Время, проведенное в «Павари» в 
поселке Цирпстене во время и после войны, 
пережитое там нашли отражение в пьесе 
«Центрифуга» (1984 г.). Однако важным 
подарком, который преподнес драматургу 
Вентспилс, стала его встреча с другом всей 
его жизни – режиссером Дзидрой Блёдоне, 
тогда Лакстиней. 

ОТ СУДЬБЫ НЕ УЙТИ…
«Когда началась война, отец Гунара жену 

с тремя мальчиками отвез в Вентспилс. Там 
у мамы Гунара в поселке Цирпстене при-
мерно в пяти километрах от Вентспилса 
был дом родителей. А мои родители при-
обрели хозяйство в Вентспилсском райо-
не, недалеко от Угале. Я в среднюю школу 
ездила в Вентспилс, а Гунарс уже был там. 
Учителя спрашивали, не родственник ли мне 
Гунарс Приеде. А у Гунара спрашивали, не 
родственница ли ему Дзидра Лакстиня… 
Настолько мы были похожи. Тогда мы и 
стали друг на друга поглядывать», – расска-
зывает Дзидра Блёдоне. Kогда Гунарс уехал 
учиться в Ригу, дружба продолжалась в виде 
переписки. «У нас был перерыв в дружбе, 
так как я во время учебы вышла замуж и 
уехала в Лиелварде», – вспоминает Дзидра. 
О том, что они с Гунаром Приеде встрети-
лись вновь, Дзидра Блёдоне говорит: види-
мо, от судьбы не уйдешь…  

ВСЕГДА ВЕРЕН СЕБЕ
После премьеры пьесы «Лето младше-

го брата» («Jaunākā brāļa vasara») в теа-
тре «Дайлес» в феврале 1955 года Гунарс 
Приеде проснулся знаменитым. «Он самый 
первый, кто через десять лет после войны 
начинает, позволяет себе, осмеливается и у 
кого есть талант говорить о живых людях того 
времени. Герои его пьес являются не толь-
ко выразителями конкретной идеологии или 
строителями социализма, у них, помимо иде-
ологической, есть и своя собственная, очень 
насыщенная, не всегда счастливая личная 
жизнь. Потому что прежде царила очень пра-
вильная схематическая драматургия», – так 
о появлении Гунара Приеде в театре говорит 
составитель собрания сочинений «Жизнь и 
труды Гунара Приеде» («Gunāra Priedes dzīve 
un darbi») театральный искусствовед Иева 
Струка. 

В свою очередь, сам драматург признал, что 
нет на свете такого места, откуда ему не хоте-
лось бы поскорее вернуться в Латвию. «Жить 
и работать я могу только в Вентспилсе, Риге 
и Лиелварде. Ну, иногда я стучал на своей 
старой пишущей машинке «Optima» и там, 

где Лиелупе впадает в море, в Пабажи возле 
Инчупе, в руйиенской гостинице, в «Авотини» 
поселка Даугавиеши, в «Гобас» в поселке 
Стрики возле озера Циецерес или в каком-то 
домике с садом в Салдусе. В те годы, когда 
все время и энергию нужно было посвящать 
другим обязанностям, для драматургии оста-
вался лишь отпуск, который, к тому же, при-
ходилось проводить в тайном убежище, так 
как дома могли разыскать или дозвониться 
даже в отпуске». Дзидра Блёдоне тоже вспо-
минает, что Гунарс во время отпуска имел 
обыкновение исчезать из дома, чтобы пол-
ностью посвятить себя писательскому труду. 
Образы, рождавшиеся в его воображении, 
словно сами просились на бумагу. Даже если 
было ясно: могут возникнуть неприятности. 

«На моей книжной полке стоят три сборни-
ка пьес, которые написал человек, который 
всегда был и остался верен себе. Который 
писал так, как жил. Мне это придает сил и все-
ляет уверенность, что, значит, это возможно», 
– так о своих пьесах сказал сам автор. Гунарс 
Приеде остался верен себе и тогда, когда 
писал единственную официально запрещен-
ную в Латвии в советское время пьесу «Запах 
грибов» («Smaržo sēnes»). 

«ЗАПАХ ГРИБОВ» 
И «ЧЕТЫРЕ БЕЛЫЕ РУБАШКИ» 

Пьеса «Запах грибов» была написана в 
1967 году. В том же году, когда по мотивам его 
пьесы «Тринадцатая» («Trīspadsmitā») режис-
сером Роландом Калниньшем был снят фильм 
«Дышите глубже» (вначале фильм назывался 
«Четыре белые рубашки»), в котором звучала 
необычайно смелая по тем временам «Песня 
о рубашках» Иманта Калниньша на слова 
Мариса Чаклайса. Премьера фильма так и не 
состоялась. Телевидение показало его толь-
ко в семидесятые годы, а премьера в киноте-
атре состоялась только в 1986 году. Однако 

запрет на фильм не помешал в нескольких теа-
трах поставить эту пьесу Гунара Приеде. Это 
было нелегкое время – в Советском Союзе все 
больше укреплялся культ личности генерально-
го секретаря ЦК КПСС Леонида Брежнева, во 
многих лидерах коммунистической партии еще 
была жива память об Иосифе Сталине, в этом 
году руководителем Комитета госбезопасности 
стал Юрий Андропов, и КГБ с новой силой нача-
ло преследовать диссидентов. Гунарс Приеде 
из-за пьесы «Запах грибов» лишился поста пер-
вого секретаря Союза кинематографистов, и, 
по сути, ему повезло, что пьеса «Запах грибов» 
была признана творческой неудачей, а не поли-
тической ошибкой. По крайней мере, высылка 
его миновала.

Дзидра Блёдоне, которой Гунарс показывал 
каждую свою новую работу, прочитав пьесу 
своей матери, сказала: «Ужас! Гунарс напи-
сал такую пьесу, за которую могут выслать в 
Сибирь!» Мать ответила: «Ты только скажи 
ему, чтобы он никому ее не показывал». На 
что Дзидра отрезала: для чего же он тогда ее 
писал? Сам Гунарс Приеде об этой пьесе в 
своем дневнике сказал: «Ничего более силь-
ного я не писал ни прежде, ни после, и уже не 
напишу, чего уж там. Когда прочитал, стало даже 
страшно». 

С течением времени пьесы Гунара Приеде в 
театрах ставили реже, тем не менее, писатель 
все еще был популярен. Были написаны такие 
пьесы, как «Голубая» («Zilā», в театре – в 1976 г.), 
«Песня сороки» («Žagatas dziesma», в театре – 
в 1976 г.), «Костер внизу у станции» («Ugunskurs 
lejā pie stacijas», 1972 г.) и др. Среди самых ярких 
работ 80-х гг. – пьесы «Центрифуга», «Снежные 
горы» («Sniegotie kalni») и др.

В девяностые годы Приеде писал мало, в 
конце жизни был написан сборник воспомина-
ний «Мой 1984 год» («Mans 1984. gads»). Этот 
труд писателя был опубликован только после 
его смерти в 2000 году. 

Дзидра Блёдоне.
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Слова, вынесенные в заголовок, позаимствованы из одной поучительной сказки – то ли немецкой, то ли польской. Содержание вкратце: 
старичок повел на рынок продавать хорошо откормленного бычка, а вместо денег принес домой мешок с гнилыми яблоками. Соседи, 
ставшие свидетелями этого «бизнеса», ему и говорят, дескать, получит он от своей старухи! Но старуха, для которой ее муженек был и 
царь и бог, только приголубила старика со словами: «Все хорошо, что старик ни сделает!» 

«Все хорошо, что старик ни сделает!»

В сказках все всегда хорошо, в 
жизни так не бывает, скаже-
те вы. В реальности старуха за 
такую «удачную сделку» задала 
бы супругу по первое число или 

выгнала бы из дому – дескать, иди и верни 
деньги, что же теперь, домашним из-за тебя 
зубы на полку положить?! Но! Поверьте, так 
происходит и в жизни, к тому же, в значитель-
но более крупных масштабах. Те, кто следит 
за политической жизнью не только в нашей 
стране, но и за рубежом, и по крайней мере, 
раз в день «пасется» на новостных полях 
восточного соседа, знают, что в предстоя-
щее воскресенье там ожидается грандиоз-
ное событие – президентские выборы. Другой 
вопрос, можно ли это многомиллионное меро-
приятие вообще называть выборами, потому 
что результат – как отмечают комментаторы 
самого разного спектра – заранее известен. 
Так же, как во времена советской власти – 
одна партия, одна программа для всех; сколь-
ко бы советских избирателей ни явились на 
участки, на следующее утро в газетах, так или 
иначе, писали: проголосовали 99,98% избира-
телей. «За», конечно. Голосование «против» 
было невозможно по определению. 

В современной России в выборах пар-
ламента и президента участвует будто бы 

несколько партий. Это для того, чтобы выбо-
ры чисто формально считались демократи-
ческими. Потому что так называемые оппо-
зиционные партии успешно приручены, 
выдрессированы и прикормлены, а также 
– что самое важное – очень хорошо знают 
свое место (и процент голосов, который 
им гарантированно полагается, но в целом 
не меняет старательно срежиссированную 
политическую картину). Вообще в России 
время от времени из толпы смело выныри-
вает какая-нибудь действительно оппозици-
онная партия, однако после выборов такие 
партии никуда не допускаются. По старому, 
избитому принципу: был бы человек (пар-
тия), а статья найдется. 

Да, ну бог с ними, с теми партиями, но 
народ, народ! Разве не народ в любом демо-
кратическом и, может, даже «демократи-
ческом» государстве решает, кому дове-
рить управление страной, учитывая заботу 
о народе и заслуги перед нацией со сто-
роны кандидата? В этом месте, подумав о 
том, что возможно только в России, остает-
ся глубокомысленно помолчать и подумать. 
Нынешний президент этого крупного госу-
дарства провел в своей должности 18 лет. 
Это много… нет, хорошо, есть в мире и главы 
других государств, как крупных, так и более 

мелких, которые управляют своей террито-
рией еще дольше, тем не менее, это много. 
Результаты? В отношении благосостояния в 
рейтинге мировых государств Россия зани-
мает сто какое-то место – среди так называ-
емых «третьих стран». По показателям бед-
ности – место значительно более высокое; 
инфраструктура городов, за исключением 
обеих столиц, доведена до ручки, пенсионе-
ры свой «прожиточный минимум» собирают 
в мусорных контейнерах, сельские террито-
рии напоминают место съемок фильма ужа-
сов, рабочие в различных отраслях месяца-
ми не получают зарплату, на экспорт – толь-
ко сырье, так как производство застряло на 
уровне 80–90-х годов, а коррупция в элитных 
кругах, приближенных к Кремлю, уже достиг-
ла стратосферы. Что говорить об исключе-
нии из Олимпийских игр, неудачах в воен-
ной сфере, авиации, запуске ракет, сотнях 
цинковых гробов из Сирии, неприятном слу-
чае в Англии, где, помимо бывшего русско-
го двойного агента и его дочери, еще более 
десятка граждан Великобритании отравлены 
нервнопаралитическим газом, произведен-
ным в России… Из 100 мировых государств, 
по крайней мере, в 99 народ единогласно 
выступил бы против такой партии – мы не 
хотим такого президента! Только не Россия! 

Там «все хорошо, что старик ни сделает»! Tе 
же старички и старушки, пенсии и социаль-
ные пособия которых идут на частные дома, 
замки и дворцы правящей элиты, рабочие, 
зарплаты которых лежат на миллионных 
заграничных счетах той же элиты – все они в 
один голос кричат: мы ЗА НЕГО! Только ОН! 
Кто, если не ОН!

Кажется, никого не волнует, что именно ОН 
и ЕГО компания ограбили свой народ и стра-
ну, сделали их посмешищем в глазах всего 
мира, разжигали беспрецедентную агрес-
сию, ограничили страну и народ от всего про-
грессивного, доброго, толерантного – между 
прочим, поддержанный «народом» проект 
отключить Россию от мирового интернета, 
или глобальной сети, обретает все более 
реальные черты. Все равно – все хорошо, 
что старик ни сделает! 

Даже наблюдая со стороны это массовое 
безумие, становится не по себе. Ведь в этой 
соседней стране огромное количество умных, 
культурных, ясно мыслящих людей, но их 
голоса тонут или заставляют замолчать. 

Хорошо, что у нас не так, не правда ли? 
Намного лучше учиться на ошибках других и 
самим их не допускать – так считают умные 
люди (и народы). Однако иногда всплыва-
ют весьма нелицеприятные параллели – а 
в нашей стороне нет ли таких, кто, забыв о 
темных делах, громких и мелких грехах долж-
ностных лиц, идя на очередные выборы, про 
себя думает: «все хорошо, что старик ни сде-
лает»? 

И у него обязательно в обозримом будущем 
будут неприятные последствия для самоу-
правления. Нужно учитывать, что изучение 
фактов, на которые мы, четверо депутатов 
оппозиции – Даце Корна, Айвис Ландманис, 
Иварс Ландманис и я – указали, потребова-
ло от руководства VARAM известных уси-
лий, преодоления себя. VARAM нужно было 
собраться, чтобы выдвинуть юридически обо-
снованное требование реорганизовать рабо-
ту Вентспилсской городской думы. Кому в 
министерстве захочется из-за вентспилсской 
оппозиции конфликтовать c печально извест-
ным, но влиятельным А. Лембергсом? Теперь 
приходится делать это, так как предостав-
ленные нами доказательства о противоправ-
ной деятельности Вентспилсского городского 
самоуправления и печальных последствиях 
неопровержимы. 

Итак, требование со стороны авторитет-
ного министерства к Вентспилсской город-
ской думе выдвинуто. Изменило ли это 
отношение позиции к вам, четверым депу-
татам меньшинства? 

Что вы!? Kак я уже упомянул, осозна-
ние безнаказанности противоправного режи-
ма Вентспилсского самоуправления и про-
тиводействие думающим правовыми катего-
риями депутатам меньшинства бесконечно, 
ему нет границ. Приведу классический при-
мер на эту тему. Министр VARAM Каспарс 
Герхардс поручил всем городским и краевым 
думам до 15 марта оценить свои положения 
и вычеркнуть нормы, которые не соответству-
ют основным принципам демократического 
государства. Как вы думаете, Вентспилсская 
городская дума об этом поручении VARAM 
проинформировала нас, депутатов меньшин-
ства, так сказать, чтобы вовлечь в обсужде-
ние поручения, чтобы объединить силы во 
имя демократического будущего?! 

Хорошо. Встречный вопрос с такой же 
иронией – какое дело депутатам оппози-
ции по поводу поручения VARAM, нужно 
ли им высказывать какое-то отношение к 
этому? Лембергс, Витолиньш, Блумбергс, 
Бойтманис, Абеле, так сказать, те самые 
важные мужи, обладающие властью боль-
шинства, влиянием, именно они решают, 
они знают, как управлять городом! 

Депутаты оппозиции в треугольнике отношений 
с Вентспилсским самоуправлением и VARAM!

Ну вот! Согласитесь, ваша ирония рисует 
абсурдную картину, так как в ней мало подо-
бия с демократическим управлением страной 
на уровне самоуправления. Лишь признаки 
авторитарной диктатуры на уровне самоу-
правления. Так сказать, пока большие реша-
ют, маленькие пусть постоят за забором. 

Вы упомянули, что VARAM дало самоу-
правлению срок до 15 марта, чтобы лик-
видировать недемократические нормы. 
Значит, срок истек. 

Именно так. Однако Вентспилсская дума 
это распоряжение даже не пыталась выпол-
нить. «Влиятельные» слуги народа, сформи-
ровавшие противоправное, антидемократи-
ческое правление, никакого другого управ-
ления не понимают и не желают. До сих пор 
они могли игнорировать правовые принци-
пы, демократию, зачем сейчас что-то менять 
или улучшать? Такова философия клики А. 
Лембергса. Не осужден, значит, не вор! Пусть 
VARAM докажет недостатки в управлении 
Вентспилсом! Пока создается впечатление, 
что в самоуправлении царит именно такое 
отношение. Поэтому, чувствуя себя комфор-
тно, авторитарный режим продолжает скры-
вать от нас, депутатов оппозиции, этот доку-
мент, содержащий поручение VARAM. 

Вы действительно сейчас хотите ска-
зать, что этот документ министерства для 
вас, оппозиционных депутатов, все еще 
недоступен?!

Именно так! Я многократно письменно 
обращался к администрации Вентспилсской 
городской думы с просьбой выдать этот доку-
мент. Но это не возымело действия. 

В интервью месяц назад вы упомина-
ли о похожей ситуации. Тогда речь шла 
о другом документе VARAM, с призы-
вом пересмотреть необходимость комис-
сий Вентспилсской городской думы. Этот 
документ VARAM самоуправление вам 
предоставило?

Что вы! Конечно нет! Месяц назад я с нескры-
ваемой иронией посмеялся, сказав, что самое 
интересное только начинается! Подумайте, 
сколько воды утекло с начала февраля. Сейчас 
середина марта. Для моей горькой иронии 
были основания. Еще раз публично подтвер-
ждаю, что упомянутый документ VARAM от 2 
февраля мне до сих пор не выдан!.. 

То есть в течение полутора меся-
цев вы не получили два документа 
VARAM. Первый, содержащий требова-
ние перестроить организацию труда в 
Вентспилсской городской думе в соответ-
ствии с требованиями нормативных актов. 
И второй, с требованием отменить неде-
мократические нормы самоуправления. 

Совершенно верно. Только добавлю, что 
такое самоуправство, когда задеваются 
права, а также осознанные и целенаправ-
ленные действия по созданию препятствий 
работе депутата продолжаются, несмотря на 
то, что закон «О статусе депутата городов 
республиканского значения и краев» обя-
зывает Вентспилсское городское самоуправ-
ление и его учреждения выдать депутату 
документы, необходимые для реализации его 
полномочий. 

Это требование закона! Значит, Вентс-
пилсское городское самоуправление осоз-
нанно не выполняет Сатверсме Латвии 
относительно прав меньшинства и нормы 
многих других законов! Чем самоуправле-
ние обосновывает подобные действия?

Говорит глупости и максимально затяги-
вает с конкретными ответами или временем 
выдачи документа… 

Это как?
Ну так, очень просто и бессовестно. Напри-

мер, на мое депутатское заявление, в кото-
ром я требую выдать письмо, отправлен-
ное Вентспилсской думе VARAM и посвящен-
ное необходимости пересмотра созданных 
Вентспилсским самоуправлением комиссий, 
я получил ответ, что в моем запросе «невоз-
можно однозначно идентифицировать требу-
емый к выдаче документ и, соответственно, 
принять решение относительно обязанности 
самоуправления выдать этот документ в соот-
ветствии с нормативными актами». 

И как вы отреагировали на такое пись-
мо, подписанное исполнительным дирек-
тором Вентспилсской городской думы 
А. Абеле и недостойное должностного 
лица? 

Написал повторно. Спросил: сколько писем 
Вентспилсская городская дума получила от 
VARAM за 2018 год? Сколько в 2018 году 
получено писем от VARAM, адресованных 
Вентспилсской думе, в которых была бы 
выражена просьба «пересмотреть необхо-
димость сформированных самоуправлени-
ем комиссий и соответствие установленно-
му законом «О самоуправлениях», высказан 
призыв пересмотреть обязательные правила 
самоуправления N3? Спросил повторно: что 
конкретно из этих вопросов Вентспилсской 
думе непонятно?!  

Вам требуется много терпения. 
Демократическое и правовое управление 

государством не константная величина. Это 
непрерывный процесс поддержания ценно-
стей. Он требует активного участия, знаний и 
терпения, как вы верно подметили. Терпения 
у меня хватает. Нужно признать, что знаний и 
опыта тоже достаточно. 

Спасибо! Чувствуется, что вентспил-
чане будут с интересом ожидать, какое 
из измерений в треугольнике отношений 
власти между оппозиционными депутата-
ми, большинством Вентспилсского само-
управления и VARAM окажется наиболее 
убедительным, что определит процессы 
перемен в среднесрочной перспективе. 
Пусть вам сопутствует удача, когда вы 
представляете интересы своих избирате-
лей и демократического, правового госу-
дарства! 
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Сейм всё же согласился 
ограничить периодичность 
газет самоуправлений 
Комиссия Сейма по делам госуправле-
ния и самоуправлений решила устано-
вить, что информативные издания само-
управлений можно будет издавать только 
один раз в месяц. Ранее комиссия раз-
решила устанавливать периодичность 
выпуска самим самоуправлениям, одна-
ко после серьёзного нажима со стороны 
Министерства культуры и региональной 
прессы депутаты своё решение измени-
ли. Предусмотрено, что газеты самоу-
правлений должны быть бесплатными и 
в них нельзя размещать рекламу.  

Для юрмальчан 
общественный транспорт 
будет бесплатным 
Юрмальская дума поддержала замысел 
впредь обеспечить услуги обществен-
ного транспорта в городе всем бесплат-
но. Единственным условием будет тре-
бование, чтобы у пассажиров, исполь-
зующим общественный транспорт, 
была карта жителя Юрмалы, которую 
юрмальчане могут получить бесплатно, 
а остальные за неё должны заплатить 
350 евро в год. Юрмала будет вторым 
самоуправлением после Резекне, кото-
рое оплачивает общественный транс-
порт за деньги налогоплательщиков. 

11 ноября как официальный 
праздничный день 
Правительственный коалиционный 
совет поддержал предложение – устано-
вить, что 11 ноября является официаль-
ный праздничным днём, когда чествуют-
ся латышские воины. Согласно сказан-
ному автором инициативы «Единства», 
День Лачплесиса как официальный 
выходной день был бы жестом уваже-
ния и инициативой сплоченности как в 
канун столетия Латвии, так и в преддве-
рии столетия Бермонтиады в 2019 году. 

Экспорт вырос на 18%
Латвия в январе этого года экспортирова-
ла товаров в размере 958,955 млн евро, 
что на 18,1% больше, чем в соответству-
ющий период в 2017 году, а импортиро-
вала – на 1,088 млрд, что означает рост 
на 7,9%. В январе этого года внешнетор-
говый оборот Латвии составил 2,05 млрд 
евро, что в фактических ценах на 12,4% 
больше, чем в прошлом году. 

Папа Римский собирается 
в Латвию
24 сентября с историческим визитом 
Латвию посетит Папа Римский, глава 
Католической церкви Его святейше-
ство Франциск. В время визита Папа 
Римский Франциск встретится с прези-
дентом Латвии Раймондом Вейонисом, 
возложит цветы к памятнику Свободы и 
примет участие в экуменическом бого-
служении в Рижском Домском собо-
ре. Особо значимым будет событие, 
когда Папа Римский Франциск отслужит 
Святую Мессу в Аглонской базилике.  
25 лет назад Латвию с визитом посетил 
Папа Римский Иоанн Павел II.

Вложенного в «LM» не 
вернуть
На аукционах по продаже имущества 
неплатёжеспособного АО «KVV Liepājas 
metalurgs» вернуть всю сумму, запраши-
ваемую государством, скорее всего не 
удастся. Так считает Агентство привати-
зации.  Общая сумма требования госу-
дарства к предприятию составляет 62 
млн евро плюс пеня. В настоящее время 
объявлены шесть аукционов, на которых 
продаётся имущество предприятия. Его 
общая начальная цена составляет при-
мерно семь миллионов евро. 

«Зелёный свет» переходу 
на обучение на латышском 
языке 
Сейм поддержал во втором чтении 
изменения в законе, которые на этапе 
средней школы предусматривают посте-
пенный переход на обучение на латыш-
ском языке. Планируется, что переход 
на обучение на государственном языке 
начнётся 1 сентября 2019 года и завер-
шится 1 сентября 2021 года. Изменения 
в законе ещё будут рассматриваться в 
третьем чтении.

В ЛАТВИИ

Людмила Белокурова на площадке Вентспилсской метеостанции у старой  
лоцманской башни.

чайки и утки, как в аванпорте гордо плывут 
и изгибают шеи прилетевшие лебеди, как на 
вид суровые, одетые в брезентовые штаны 
рыбаки вытаскивают на молы пойманных для 
домашних котов камбалу и пескарей. Вечное 
течение реки – такое же самое и иногда дру-
гое, как в их детстве, в памяти их родителей и 
прародителей… 

МЕТЕОРОЛОГИ В ПРИРОДЕ 
ВИДЯТ БОЛЬШЕ 

По соседству с домиком метеорологов, 
от лоцманской башни в сторону города как 
выбросившиеся на берег разноцветные киты 
на асфальте полуострова улеглись мор-
ские буи, с которыми работают сотрудни-
ки Гидрографической службы.  Выше вод 
аванпорта, на другом берегу Венты, отсюда 
видны серебристые цилиндры резервуаров 
с экспортными наливными грузами, приста-
ни с причалившими танкерами.  Вдалеке, в 
стороне, где заходит солнце, можно увидеть 
белый маячок в конце Южного мола, кото-
рый своими мерцающими огнями приглашает 
суда войти по морским воротам. Выше яхтен-
ного порта, с южной стороны можно заметить 
зелень городского леса, который метеорологи 
выбрали для определения расстояния види-
мости, которая у моря особенно изменчива.  
Как и волнение на море, которое сотрудники 
станции фиксируют с помощью специально-
го измерительного прибора, поднимаясь на 
наблюдательную башню.  

«Конечно, почти всё из перечисленного при 
хороших погодных условиях может увидеть 
каждый пришедший на полуостров человек.  
Отличие заключается только в том, что мы 
всё это видим несравненно чаще и при вечно 
меняющихся природных условиях, которые 
каждый день различные и могут как удивить, 
так и порадовать. Например, смерчи, салю-
ты молний и залпы грома, северное сияние 
или трёхкратная радуга – и это мы фикси-
руем и сохраняем для истории наблюдений, 
хотя рабочими обязанностями это не пред-
усмотрено.  Поверьте, это так же интерес-
но, как, например, узнать другого человека 
заново, при других жизненных обстоятель-
ствах», Даце за многие годы работы привык-
ла и воспринимает работу метеоролога как 
образ жизни.    

ДЛЯ ПОЛНОГО СЧАСТЬЯ – 
РАБОТА В ЛЮБИМОМ ГОРОДЕ 

«Возможно, именно поэтому мы, метео-
рологи, редко болеем, ведь почти полдня 
проводим вне помещений.  И на работе нет 
надоедливого однообразия, хотя со сторо-
ны кому-то может так показаться. Рабочие 
процессы каждый раз иные, их только нужно 
научиться замечать», рассказывает метеоро-
лог Людмила Белокурова. Она по этой специ-
альности начала работать пятнадцать лет 
назад и утверждает, что случайно выбранная 
работа, до тех пор совершенно неизвестная, 
является лучшей, о какой она только мечтать 
могла. Людмиле есть с чем сравнивать: при-
ехала из Литвы учиться в Даугавпилсском 
педагогическом институте, выучилась на био-
лога и несколько лет работала учителем в 
Лиепае.   Позднее по семейным обстоятель-
ствам перебралась в Вентспилс, который, 
даже по-настоящему не поняла почему, но 
полюбила сразу, как только вышла из авто-
буса в свой первый приезд – и старый город 
с его неровной брусчаткой, и виды порта, 
пляж и, конечно, море, которое здесь, на мой 
взгляд, самое величавое и самое красивое во 
всей Латвии. И если сейчас еще и интересная 
работа почти на самом его берегу – что ещё 
можно желать для полного счастья», триж-
ды постучав по столу, улыбнувшись, сказала 
Людмила.  

ЭКВИВАЛЕНТ ФРАНКОВ – 
СОВЕТСКОЕ ПАЛЬТО

До того как начать работать метеороло-
гом, она в Вентспилсе работала и на адми-
нистративной работе, и в школе, но дольше 
всего занималась культурой, работая в клубе 
тогдашнего Вентспилсского рыбоконсервного 
комбината. 

«Тоже была очень интересная и творческая 
работа, занималась главным образом деть-

С часами по Гринвичу на Южном моле

ми, писала сценарии для представлений, в 
случае необходимости сама изображала на 
сцене и ведьму, и фею, входила в образ Деда 
Мороза, а позднее Рождественского дедушки, 
даже приглашали на предприятия в качестве 
Деда Мороза с мешком подарков для детей», 
вспоминает Людмила.  Ей, конечно, грустно 
от того, что Вентспилсский рыбоконсервный 
комбинат, а вместе с ним и её место рабо-
ты во времена перемен не сохранились, н 
радостно от того, что, после недолгого пери-
ода безработицы ей посчастливилось найти 
именно место метеоролога, хотя обычно на 
эту работу принимают людей со специаль-
ным образованием, дипломом физика или 
химика, а она окончила биологический.    

 «Во время собеседования до начала рабо-
ты позволила себе пошутить, что ген химика 
возможно у меня сохранился, так как в своё 
время, перед переездом в Литву, её дед в 
России работал химиком на очень ответствен-
ной должности», вспоминает Людмила, рас-
сказывая о своих предках, о чём в советское 
время лучше было промолчать. А именно, о 
том, что дед изучил историю семьи вплоть до 
1825 года и выяснил – в далёком прошлом 
среди основателей рода был и Карл Герман, 
и Паулина, позднее появились Розалия и 
Людвиг, и родственные связи потянулись 
вплоть до тогдашних крепостей «загниваю-
щего капитализма» в Германии и Франции, 
чего отец старался не афишировать.   Во вре-
мена СССР случайно подтвердилось, что его 
исследования были действительно тщатель-
ными и точными – потенциальному «строите-
лю коммунизма» Георгию сообщалось, что на 
его адрес из провинции Шампань во Франции 
пришло извещение о наследстве во франках. 
Из истории известно, что в то время един-
ственная и правильная партия объявила – 
советским гражданам иностранная валюта не 
нужна, так как её негде тратить, поэтому пусть 
она остаётся государству.  Вместо франков 
деду выдали отрез сукна, из которого полу-
чилось отличное пальто. Вот она, настоящая 
забота, которая согревает рабочего челове-
ка!», иронизировал дед.  

С ОСТОРОЖНОСТЬЮ 
К РАЗНООБРАЗИЮ 

С того момента как синоптики в Вентспилсе 
больше не работают, беспокоится за сохране-
ние своих рабочих мест стали и метеорологи. 
Во многих местах в нашей стране и в других 
местах в мире на станциях наблюдения за 
ходом природных процессов следят,фикси-
руют и поставляют в специализированные 
центры обработки и анализа данных автома-
тические установки.  Даце Зайцева не сомне-
вается, что такая альтернатива со време-
нем может быть предложена и в Вентспилсе. 
Однако она не уверена, что это было бы луч-
шим решением в отношении порта, так как 
на его территории работают терминалы, в 
которых существуют очень разные требова-
ния к безопасности труда и охране среды.  

Например, при одинаковой силе ветра неко-
торые из них могут работать, не причиняя 
вреда ни среде, ни людям.  И наоборот, дру-
гим в таких условиях категорически реко-
мендуется прекратить работу. Особенность 
Вентспилса заключается в том, что погодные 
условия зачастую на противоположные могут 
меняться очень быстро и часто, и только 
сотрудники местной метеорологической служ-
бы могут действительно оперативно инфор-
мировать диспетчеров соответствующих тер-
миналов. Даце согласна с тем, что и эту спец-
ифическую услугу могут обеспечить автома-
тические установки, но, насколько ей извест-
но, в нашей стране пока таких нет. 

«Разработанная Людмилой Гавришей и 
позднее усовершенствованная система кон-
тактов метеорологов и предприятий хорошо 
себя зарекомендовала в течение многих лет. 
Её нельзя сбрасывать со счетов, прежде чем 
вместо неё не будет гарантированно пред-
ложена равноценная», Даце Зайцева увере-
на, что так надо действовать на благо всех 
вентспилчан.  

ВНАЧАЛЕ БЫЛА БЕЛАЯ КОЗА 
Что перемены будут, ни заведующая стан-

цией, ни её коллеги не сомневаются, так 
как такие в их работе случаются постоян-
но. Важно, чтобы повороты были к лучше-
му.  Из небольшого коллектива метеорологов 
Даце на полуострове работает дольше всех 
и может сравнить, что за эти сорок лет стан-
ция изменилась не только в плане оборудо-
вания и технического обеспечения, но и чисто 
визуально.   

 «Когда начала работать у синоптиков на 
лоцманской башне, рядом ещё были домики 
местных людей. Помню, в одном из них жил 
мужчина, которого мы звали Игнатьичем, его 
жену звали Фима. У семьи была белая коза 
и куры, которые паслись возле лоцманской 
башни и наших измерительных приборов.  
Когда из многоэтажного дома снова верну-
лись к лоцманской башне, козы уже не было, 
зато к нам «на постоянное место житель-
ства» прибился дворовый пёс, которого за 
его внешний вид назвали Рыжиком. О нём 
можно писать рассказы, настолько умным 
и дружелюбным он был, лучше синоптиков 
предугадывал приближение грома, и никто 
не мог его от нас ни уманить, ни украсть. 
Прижился у нас, пока не пришло время охоты 
на других полях.   Неоднократно давали вре-
менный кров и другим собратьям Рыжика и 
всегда потом находили для них, как и для 
кота Кузи и других котов, хороших хозяев.  
Необъяснимым образом, в обход яхтенно-
го порта, к нам забредали и зайцы, и лисы, 
и косули, и даже лоси. Красиво, интересно 
и романтично.  Наша работа – фиксировать 
физические природные процессы, но и живот-
ных мы всегда любили как часть живой приро-
ды», заметила Даце, признав, что ей посчаст-
ливилось в трудовой жизни и в семье быть 
среди людей, которые думают так же. 
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С опозданием в 1,5 месяца будет 
открыт бизнес-центр 
В пятницу наконец свои двери распахнет 
Вентспилсский центр поддержки бизне-
са в новом помещении на ул. Пилс, 17. 
Его открытие планировалось еще во вто-
рой половине января, однако ремонтные 
работы значительно затянулись. Этот центр 
Вентспилсская дума создала осенью про-
шлого года, чтобы люди, которые хотят раз-
вивать свой бизнес, могли как получить кон-
сультации, так и взять в аренду у самоуправ-
ления помещения со скидкой. 

47 000 евро за восстановление 
разметки
С приближением весны запланированы 
работы по приведению в порядок городских 
улиц и восстановлению уличной горизон-
тальной разметки. В этом году работы произ-
ведет лиепайское предприятие «CTB», кото-
рое было выбрано учреждением самоуправ-
ления «Komunālā pārvalde» в результате кон-
курса. ООО «CTB» осуществит работы за 46 
951 eвро без НДС. Сначала будут восстанов-
лены велосимволы, знаки инвалидных сто-
янок и пешеходных переходов, затем будут 
нанесены осевые линии улиц.

Грипп все еще интенсивно 
распространяется 
На прошлой неделе грипп продолжал интен-
сивно распространяться – заболеваемость 
увеличилась на 53,1%, в среднем было зареги-
стрировано 235,6 случая на 100 000 жителей. 
Самая высокая заболеваемость зарегистри-
рована в возрастной группе 5–14 лет и у детей 
до четырех лет. Получена информация о четы-
рех случаях летального исхода по вине гриппа. 

Новая стоянка еще для  
86 автомашин 
Управление Вентспилсского свободного 
порта заключило договор с ООО «Ostas 
celtnieks» о расширении автомобильной сто-
янки в конце улицы Ганибу. Уже в июле инду-
стриальная территория на улице Ганибу, 
где работают производства ООО «Bucher 
Municipal» и ООО «Malmar Sheet Metal», 
получит расширенную автостоянку, на кото-
рой можно будет разместить 86 автомоби-
лей. Сейчас на работу на этих производ-
ствах каждый день отправляются более 500 
специалистов, прогнозируется, что их число 
в будущем будет только увеличиваться. 

Впервые будут вручены 
награды самым успешным 
предпринимателям 
В этом году во время праздничной церемонии 
впервые будут награждены самые успешные 
предприятия и предприниматели, работаю-
щие на территории Вентспилса. В этом году 
ежегодное чествование самых крупных нало-
гоплательщиков в Вентспилсе пройдет уже в 
20-й раз. Всего будут преподнесены награ-
ды в шести номинациях. Награждаться будут 
лучший работодатель года, лучший сторонник 
года, лучшее новое предприятие года, луч-
шее малое предприятие года. Награда будет 
вручена и в сфере информационно-коммуни-
кационных технологий.

Конкурс проектов 
социальной поддержки 
Социальная служба объявила конкурс на 
финансирование проектов социальной под-
держки для жителей города, целью которого 
является способствовать улучшению качества 
жизни социально малозащищенных жителей 
города, заинтересованности физических и юри-
дических лиц в оказании социальных услуг, а 
также организации мероприятий по поддержке. 
Авторы проекта должны обеспечить софинан-
сирование в размере не менее 30% всех рас-
ходов на реализацию проекта. Максимальная 
сумма финансирования, выделяемого из 
средств местного самоуправления на реали-
зацию одного проекта, составляет 1500 евро. 
Предоставить проекты нужно до 3 апреля.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Результаты первых двух месяцев этого года в плане грузооборота переваленных грузов 
в портах Латвии по-прежнему достаточно скромные, что главным образом объясняется 
геополитической ситуацией и оказывают ощутимое влияние на всю транзитную отрасль. 
Это отражается и на объёме переваленных в портах грузов, который в январе и в февра-
ле в целом составил 10,242 млн тонн и был на 14,3% меньше, чем за тот же период в про-
шлом году. 

Зарегистрированный уровень безработицы в городе Вентспилсе среди жителей тру-
доспособного возраста по-прежнему продолжает немного расти, к тому же с тенденци-
ей к увеличению роста. В течение первой четверти марта уровень безработицы снова 
вырос на 0,1%, достигнув 4,8%, свидетельствует информация самоуправления города 
Вентспилса.  

Обжаловано решение Курземского окружного суда, которым три бывшие работницы ООО самоуправления «Ventspils siltums» были пол-
ностью оправданы по обвинению в присвоении более миллиона евро из кассы предприятия. Мы уже рассказывали о том, что вначале 
Вентспилсский суд признал их виновными, однако позднее окружной суд всех обвиняемых полностью оправдал. Этим решением было 
очень разочаровано руководство Вентспилса, высказывания работников администрации свидетельствовали о том, что они сомнева-
ются в решении суда. Если же ознакомиться с постановлением суда, становится понятно, что именно вызвало такую реакцию у «отцов 
города». 

Грузооборот в Вентспилсском порту улучшился, 
однако по-прежнему ощущается влияние кризиса

Т яжелое начало года было у 
Вентспилсского порта. После 
очень сложного начала месяца, 
когда в Вентспилсском порту было 
перевалено только 1,478 млн тонн, 

или на целый миллион тонн меньше, чем год 
назад, в феврале ситуация немного улучши-
лась.  Именно так – немного. Казалось бы, 
в этой сложной ситуации следует радовать-
ся и такому небольшому росту: в феврале в 
Вентспилсском порту перевалено 1,613 млн 
тонн (спад оборота уменьшился с 42% до 
31,4%). Однако и этот показатель, если срав-
нивать с результатами последних пяти лет, 
далёк от показателей прошлых лет.  

Немного грузооборот улучшили и суровые 
условия зимы к северу от Латвии. Финский 
пролив уже длительное время полностью 
замёрзший, там толщина льда в среднем 
35-40 см, и для движения судов необхо-
димы ледоколы, которые компаниям стоят 
больших денег, чтобы попасть также в 
самые большие порты России. Ухудшилась 
ситуация и на Ирбенском проливе, и в 

Рижском заливе. Это дало лучик надеж-
ды Вентспилсскому и Лиепайскому портам. 
Правда, разница в плане объёма ещё боль-
шая, однако в Вентспилсе грузооборот на 
треть меньше, в то время как в Лиепае он 
вырос на 29,4%. 

Очень метко по поводу этой ситуации 
высказался на бизнес-форуме в Риге эконо-
мист банка “Citadele” Мартиньш Аболиньш. 
Он пояснил, что непрогнозируемый транзит 
имеет различные причины, и одна из них – 
постоянно меняющиеся погодные условия. 
“Сильный мороз влияет на колебания рынка. 
Порты замерзают, поэтому возникают боль-
шие проблемы. Конечно, это дело случая, так 
как известно, что не каждая зима у нас такая 
холодная. С этим следует считаться, так как 
такие погодные условия предусмотреть нель-
зя», сказал экономист. Это действительно 
так, потому что замёрзшие морские заливы 
отнюдь не означают большой рост оборота, 
а также более успешным будет тот, кто опе-
ративнее будет реагировать на ситуацию и 
вообще будет более дальновидным.   

Существенное снижение грузооборота 
наблюдается у большей части работающих 
в Вентспилсском порту терминалов. Если 
посмотреть на ситуацию в остальных лат-
вийских портах в целом, то меньше кризис 
коснулся ООО «Ventspils nafta» termināls», 
у которого оборот нефтепродуктов снизил-
ся только на 4%, или почти на 100 000 тонн. 
Следует отметить, что в плане перевал-
ки зерна у Вентспилса с только что расши-
ренным терминалом неожиданно неболь-
шой грузооборот, и его значительно вытес-
нила успешная работа Лиепайского порта, 
который позиционирует себя именно в этой 
сфере, а также Рига. Зато по-прежнему пози-
тивная тенденция наблюдается с объёмом 
перевезённых на паромах пассажиров и гру-
зов, где продолжает успешно работать ООО 
«Noord Natie Ventspils Terminals». Рост здесь 
достаточно внушительный – на 12% и 10% 
соответственно. 

Если посмотреть в более широком мас-
штабе, то в портах Латвии за первые два 
месяца этого года больше всего перевале-
но сыпучих грузов – 5,336 млн тонн (-13,4%), 
наливных грузов –  2,815 млн тонн (-30,5%), 
а генеральных грузов перегружено 2,092 
млн тонн, что составляет рост на 20,1%. 
В Рижском порту перевалено 5,483 млн 
тонн (-10,1%), в Лиепае – 1,385 млн тонн 
(+29,4%). 

4,8%: уровень безработицы 
в Вентспилсе продолжает расти

У ровень безработицы в городе 
Вентспилсе постепенно растёт 
уже с конца прошлого года. Газета 
«Ventspilnieks.lv» уже писала, что 
во второй половине осени заре-

гистрированный уровень безработицы среди 
населения трудоспособного возраста снизил-
ся до 4,0%, однако затем под влиянием раз-
личных факторов снова вырос. А именно, за 
неполные четыре месяца наблюдается рост 
на 0,8%. Если еще во второй половине ноя-
бря были зарегистрированы 860 безработных, 
то за неполные четыре месяца их число воз-
росло в среднем на 170 человек и в первой 
четверти марта составило уже 1030 человек.  

Правда, ровно год назад, именно в это время 
число безработных в Вентспилсе было на сто 
лиц больше. Согласно опубликованным дан-
ным, в настоящее время уровень безработи-
цы в Вентспилсе понемногу приближается к 
среднему показателю в стране (5,4%), а также 
к показателям в Курземском регионе (6,1%).

Самый низкий уровень зарегистрирован-
ной безработицы среди населения трудо-
способного возраста в города республикан-
ского значения – в Риге, где это число 
составляет 3,2%. Затем следует Валмиера 
3,4%, несколько дальше Елгава – 3,8%. 
Впереди Вентспилса также Юрмала с 4,0%. 
За Вентспилсом следует Екабпилс (6,8%), 

Лиепая (6,6%), Даугавпилс (8,1%) и Резекне 
(10,4%).

В базе данных Вентспилсского филиала 
ГАЗ на прошлой неделе были доступны 139 
свободных вакансий, однако, как уже сооб-
щалось ранее, большая часть требует спец-
ифических знаний и навыков, чтобы на это 
рабочие места могли претендовать ищущие 
работу. Численно по-прежнему самый боль-
шой дефицит в профессии – сварщик ручной 
дуговой сварки, где есть 25 свободных вакан-
сий. Также требуются монтажники строи-
тельных конструкций (12), бетонщики (12), 
операторы станков металлообработки (10), 
слесари металлоконструкций (8), монтажни-
ки металлических строительных конструкций 
(8), металлообработчики (5) и обработчи-
ки рыбы (5). По остальным 37 профессиям, 
которые составляют 49 рабочих мест, имеет-
ся от трёх и меньше рабочих мест, указывает 
самоуправление. 

Приговор окружного суда потряс 
«Ventspils siltums» и городскую думу

К ассационную жалобу подал адвокат 
Эрикс Царс, представляющий пред-
приятие самоуправления. В суд 
подан также протест Прокуратуры 
Курземского судебного округа, но 

пока еще суд не принимал решения о том, 
будет ли он принят. 

Kак говорится в тексте постановления 
Курземского окружного суда, суд констатиро-
вал одно из оснований для оправдания, пред-
усмотренных в Уголовно-процессуальном 
законе. Kак сообщает агентство LETA, окруж-
ной суд признал, что в совершенном обви-
няемыми поступке нет состава преступле-
ния, поскольку не доказана ценность объ-
екта преступления – имущества в крупном 
размере. Ценность предмета определена на 
основании допущения в результате частич-
ной ревизии, из данных нелицензионной 
и несоответствующей системы учета дан-
ных. К тому же, размер незаконно добыто-
го и растраченного имущества, что является 
квалифицирующей характеристикой престу-

пления, не был точно установлен и в ходе 
досудебного расследования, ни в суде пер-
вой инстанции, ни в суде апелляционной 
инстанции.

Как отметили в суде, информацию о раз-
мере нанесенных убытков невозможно вос-
становить, поскольку соответствующие бух-
галтерские данные, согласно нормативным 
актам, следует хранить пять лет, а на момент 
слушания дела срок хранения данных истек, 
поэтому невозможно квалифицировать пре-
ступление по другой статье Уголовного 
закона.

Суд признал, что не была доказана и трата 
чужого имущества ни одной из работниц, 
поскольку в обвинении не указаны конкрет-
ные фактические обстоятельства, которые 
свидетельствовали бы о том, каким образом, 
где и когда присвоенные деньги были потра-
чены, а значит, и по этой части обвинения 
отсутствует описание объективной стороны 
преступления.

Ввиду констатированных обстоятельств 

окружной суд пришел к выводу, что выдвину-
тое обвинение в отношении трех работниц 
«Ventspils siltums» не соответствует вклю-
ченным в Уголовно-процессуальный закон 
требованиям о содержании обвинения. Суд 
признал данный факт существенным нару-
шением Уголовно-процессуального зако-
на, которое привело к незаконному реше-
нию и, в любом случае, является причи-
ной для отмены решения суда, пояснила 
агентству LETA представитель суда Байба 
Андерсоне. 

Бывший кассир предприятия, руководи-
тель абонентской части и главный бухгал-
тер были обвинены в присвоении 1,045 млн 
евро. Согласно обвинению, женщины дей-
ствовали в группе, по предварительному сго-
вору – принимали наличными входящие пла-
тежи от абонентов, часть денег они присвои-
ли и не ввели в кассовые аппараты. Весной 
2016 года обвиняемые получили тюремный 
срок от 1,5 до 3,5 лет, а также должны были 
возместить причиненный ущерб. 
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С часами по 
Гринвичу на 
Южном моле

ОСКОЛКИ СТЕКЛА В МИСКАХ ДЛЯ МЯСНОГО САЛАТА 
«На обдуваемом дыханием моря полуострове приятно и кра-

сиво в любое время года и суток!  Приходилось ли вам почув-
ствовать, как пахнет морской туман? Неописуемо!», утвержда-
ет заведующая Вентспилсской метеостанции Латвийского 
центра окружающей среды, геологии и метеорологии (LVĢMC) 
Даце Зайцева, трудовой стаж которой в этой области более 
сорока лет. После окончания средней школы Даце сюда при-
няли на работу учеником помощника синоптика, который дол-
жен был результаты наблюдений от руки в цвете «нанести» 
на синоптические карты, которые могли расшифровать только 
специалисты, знающие международные коды.  

Затем Даце многие годы работала в новом, не совсем уют-
ном многоэтажном здании на самом берегу моря. 33 года тому 
назад, там, 6 марта, накануне Международного женского дня 
она вместе с коллегами пережила момент, когда в аванпорте, 
напротив их здания во время налива дизельного топлива взор-
вался танкер «Людвиг Свобода».  

«Это было ужасно! Свободные от дежурства, мы сидели за 
праздничным столом, когда у половины домов в городе посы-
пались окна. Не помню, попали ли сколки и в наши миски с 
мясным салатом, потому что уже всем было не до празднич-
ного обеда», Даце рада тому, что позднее различные обстоя-
тельства заставили их перебраться обратно, в первоначаль-
ные, гораздо более уютные рабочие помещения у лоцманской 

В Вентспилсе, где так много особенных 
и даже экзотических служб, связанных 
с существованием большого порта, 
трудно найти более романтичное рабочее 
место, чем у Даце Зайцевой, Людмилы 
Белокуровой и их коллег Оксаны, Инны 
и Лилии.  Прежде всего уже потому, что 
эти женщины свои трудовые будни уже 
многие годы проводят на земляной косе, 
шириной примерно в 100 метров и доступной 
всем ветрам, которая в виде полуострова 
врезалась между яхтенным портом и Вентой 
и является началом Южного мола. Во-
вторых, в маленьком белом домике, который 
расположен у подножия лоцманской башни, 
в окружении компьютеров и измерительных 
приборов, женщины считают рабочие часы 
и работают… не по латвийским часам, а 
по гринвичскому времени, то есть – на 
два часа раньше, чем принято у нас в 
государстве. И в-третьих, через каждые три 
часа, при любых погодных условиях они из 
домика отправляются на расположенную 
на расстоянии 50 метров специально 
оборудованную площадку проверять, что 
показывают размещённые на ней различные 
приборы и устройства, фиксирующие 
разные природные явления, и в специально 
кодированном виде делают эти данные 
доступными в электронном формате 
синоптикам всего мира. Так как это входит в 
их служебные обязанности, в обязанности 
профессиональных метеорологов.

Нет бывших метеорологов, есть вышедшие на пенсию. Слева первая и третья – ветераны Вентспилсской метеостанции  
Расма Берзиня и Мара Станкевича, работающие сейчас Даце Зайцева и Оксана Макарова.

Людмила Белокурова подготавливает метеорологические  
данные для дальнейшей отправки в мир. 

Старую лоцманскую башню на полуострове охотно  
посещают школьники.

башни, которая сейчас имеет статус охраняемого государ-
ством памятника культуры. 

«Надо только молить Бога, чтобы подобные трагедии в 
порту никогда больше не повторялись, так как сейчас мы нахо-
димся на самой красивой, но гораздо больше подверженной 
опасностям территории», руководитель Вентспилсской мете-
останции уверена, что службы безопасности труда в порту с 
того времени работают более ответственно.  

ОПЕРАТИВНЕЕ, ЧЕМ СИНОПТИКИ 
В результате реорганизации Гидрометеорологической служ-

бы синоптики в Вентспилсе уже многие годы больше уже не 
работают, но Даце с удовольствием занимается теперешней 
работой метеоролога. Причём в той степени, что на уровне 
хобби следить за природными явлениями хочется и выходные 
дни, и даже во время отпуска.   

«Здесь интересно, к тому же своей работой и в прямом 
смысле и косвенно мы чувствуем свою сопричастность как к 
жизни порта, так и к жизни всего города.  С происходящим в 
порту фактически связан каждый третий или четвёртый вент-
спилчанин.  Смотря с нашего полуострова, тому подтвержде-
нием являются почти непрерывно входящие в порт океанские 
лайнеры, рыболовецкие тральщики и яхты, военные корабли 
Латвии и стран НАТО, рефулёры, лоцманские катера и другие 
плавсредства, которые бороздят воды Венты и аванпорта», 
хотя плавучие объекты информацию о возможности движения 

и безопасности труда получают из других источников, Даце к 
оживлённости на воде добавляет и удовлетворение местных 
метеорологов. Потому что, смотрите, сообщение и работа в 
порту ведётся или прекращается в зависимости от волнения 
на море, силы ветра, тумана и других природных параметров, 
которые они зафиксировали на своей наблюдательной мете-
останции и окончательные выводы и заключения сообщили 
синоптикам и диспетчерам терминалов обработки грузов.  

«В отличие от синоптиков, мы не составляем даже крат-
ковременных прогнозов.  Но, делясь оперативными измере-
ниями скорости направления ветра, наблюдениями за коли-
чеством осадков, волнением и уровнем воды, метеорологи 
безусловно могут помочь заинтересованным предприятиям 
порта и города успешнее планировать и выполнять работу. 
Метеорологические параметры в Вентспилсе могут менять-
ся в течение нескольких часов или даже минут, поэтому их 
поставка даже предусмотрена в специальных договорах с 
транзитными предприятиями. Сообщаемые нами данные не 
имеют силы каких-либо запрещающих или разрешающих дей-
ствий, а только информативное значение. Выводы правомоч-
ны сделать руководители этих предприятий», поясняет Даце 
Зайцева.  В этой связи она со словами одобрения вспоминает 
бывшего руководителя Вентспилсского гидрометеорологиче-
ского бюро Людмилу Гавришу, в своё время первого и продол-
жительное время единственного в городе доктора географиче-
ских наук, которая в сотрудничестве с зарубежными коллегами 
разработала рекомендации, в каких метеорологических усло-
виях каждое из крупных транзитных предприятий может рабо-
тать и когда работу необходимо прекратить, чтобы не нанести 
вред природе и людям.     

СНАЧАЛА ЛИРИКА, А ЦИФРЫ ПОТОМ 
Заведующая рассказала, что в Латвии более тридцати 

станций метеорологического наблюдения, которые работа-
ют в автоматическом режиме, или так, как это происхо-
дит в Вентспилсе, при личном присутствии метеорологов. 
Синоптики обобщают зафиксированные на станциях данные 
и сообщают прогноз погоды в стране на ближайшие часы и 
сутки. 

Объём считываемых и далее с помощью международных 
кодов передаваемых по гринвичскому времени данных внуши-
тельный.  На станциях данные собираются восемь раз в сутки: 
об атмосферном давлении, температуре воздуха и почвы, 
скорости и направлении ветра, видах и количестве осадков, 
видимости, влажности, изморози, заморозках, обледенении, 
и тумане в различных параметрах. Некоторые из этих пока-
зателей имеют только локальное значение, другие синоптики 
оценивают в контексте прогнозов погоды в страны и в Европе. 
Специалисты Вентспилсской метеостанции утверждают – 
метеорологи не чувствуют себя обиженными и недооценённы-
ми по той причине, что на базе собранных ими данных синоп-
тики выстраивают прогнозы и после их опубликования получа-
ют широкую известность в обществе (а иногда порицание…). 
Хороший прогноз можно сделать только на основе точных дан-
ных, и для них дело чести – их предоставить, считает Даце.     

Метеорологи также должны фиксировать то, что осенью 
в Венте образуется шуга и во время весеннего паводка по 
реке к морю с шумом движутся куски льда, насколько высо-
ко над городом облака и как они выглядят. И такие наблюде-
ния нужно преобразовать в цифровые коды, однако сначала 
эта работа расцвечивается в характерную для женщин созер-
цательную лирику и сентименты – ведь приятно смотреть, 
как во время весеннего половодья на кусках льда качаются 
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Т ак и хочется каждый раз вспоминать старую «бородатую» шутку 
о средней температуре находящегося в больнице пациента, 
которая в пределах нормы, когда ознакомишься с очередным 

«среднестатистическим сообщением Центрального статистического 
управления.  Только что ЦСУ обнародовало сообщение о покрытии рас-
ходов на содержание жилья жителей Латвии.  

Конечно, такие сообщения в целом нужны, так как измерения «сред-
ней температуры», хотя в принципе они не свидетельствуют ни о какой 
проблематике каждого конкретного жителя или даже группы жителей, 
дают возможность оценить общие тенденции и, возможно, расскажут 
о каких-либо приоритетах, которые в одной или другой области были 
бы важными. Однако гораздо прискорбнее тогда, когда такие общие 
исследования и сообщения позднее используют, чтобы, говоря по-ум-
ному, макропоказатели применить к микро-нуждам. Или, иными слова-
ми говоря, растягивать согласно нуждам кого-нибудь. Так как извест-
но, что есть ложь, большая ложь и статистика.   Упомянутое сообще-
ние ЦСУ бесстрастно показывает, что большие трудности или очень 
большие трудности покрывать расходы на содержание жилья есть у 
одиноких пенсионеров – 49,7 процентов, однако в то же самое время 
в исследовании делается вывод, что только 6,8 процентов из группы 
этих людей хоть раз в год задерживали платежи.  Какие «далекоиду-
щие» выводы мы можем сделать из этих двух чисел? И здесь появля-
ется целый ряд возможных вариантов. Варианты применимы согласно 
нуждам интерпретатора. 

Если обобщить две большие группы, то выводы распределились бы 
от «всё плохо, мы же говорили, что одинокие пенсионеры умирают с 
голоду» (так как половина из них не могут свести концы с концами) до 
«разговоры о бедности преувеличены» (так как половина из них доста-
точно хорошо со всем справляется, и только ничтожные неполные 7 
процентов что-то не могут оплатить). Следовательно – растягиваем эту 
статистику в зависимости от ситуации или желания кому-то что-то рас-
сказать.  В теоретическом и идеальном государстве определенно упо-
мянутое исследование (как и целый ряд других) могло бы быть исполь-
зовано, чтобы статистическая информация была бы только дополни-
тельной информацией (значит – вспомогательным средством) для дей-
ствий при оценке полученных в исследовании данных для разработки 
и реализации какой-либо позитивной программы. Однако это было бы 
в теоретическом и идеальном государстве. В то время как в реальной 
жизни и гораздо более приземленной жизненной действительности это 
и другие равноценные исследования и сообщения ЦСУ больше исполь-
зуются как повод, чтобы искать и находить средства для популяриза-
ции себя (своей партии, учреждения и т.п.) или травли конкурентов, 
используя отдельные цифры, вырванные из контекста.  Значит, после-
довательно путаются причины и следствия. И наоборот –  последствия 
с причинами. 

Это так же, как и тогда, когда мы читали сообщение об огромной 
прибыли государственного концерна “Latvenergo” в прошлом году. 
Можем радоваться, что государственное акционерное общество рабо-
тает эффективно и приумножает бюджет нашего государства. Значит, 
с “Latvenergo” всё в порядке.  Можно только пожелать – так держать. 
Однако, с другой стороны, разве это нормально, что государственная 
компания, которая как принадлежащая государству, а значит – жителям 
должна была бы работать не столько для прибыли, сколько в интересах 
жителей, работает с такой огромной прибылью? К тому же в условиях, 
когда (как свидетельствует вышеупомянутое сообщение ЦСУ) третьей 
части жителей (32,9 процентов) очень сложно покрывать расходы на 
содержание жилья? Как видим, отправная точка с которой оценивается 
целый ряд цифр одного или другого статистического сообщения, имеет 
очень важное значение.  

И здесь, видимо, стоит говорить о морали и этике, о культуре дис-
куссий, о способности договориться на благо общей цели или целей, 
о взаимном уважении, которое противоположно своекорыстию и шкур-
ным интересам.  Однако всё это перечисленное, насколько не было бы 
грустно, но у нас еще «в пелёнках», как и способность увидеть конкрет-
ного человека за бесконечными числами, процентами и целым рядом 
отличных макропоказателей. Ведь ясно, что один пенсионер, который 
заработал или «заработал» пенсию, измеряемую в несколько тысяч, 
основательно «потянет наверх» общий или среднестатистический пока-
затель пенсий.   И в этом случае кому-то будет выгодно анализировать 
“среднюю температуру пациента», а не углубляться в анализ “средних 
показателей» и оценивать, например, отдельно взятые группы пенси-
онеров.  Нет, нет, речь не идёт о критике исследований и сообщений 
ЦСУ или, упаси бог, запрете.  Как раз наоборот, такие сообщения нужны. 
Речь идет о способности аналитически интерпретировать сообщения, 
чтобы они приносили реальную пользу, а не только давали пищу к раз-
мышлениям или аргументы для доказательства своей правды полити-
ческим силам в социальной-экономической и публичной борьбе. 
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Ж ителям Вентспилса замыливают 
глаза вещанием думской пропаган-
ды и прославлением хорошей рабо-
ты руководителей самоуправления, 
и, как указывает Госконтроль, у вент-

спилчан создаётся абсолютно ложное представление 
об объёме средств, который отцы города в действи-
тельности выделяют на обеспечение общественного 
порядка в городе. В муниципальной полиции не только 
высшее руководство и сотрудники высшего ранга, но 
сотрудники низшего уровня получают щедрые зарпла-
ты, которые превышают тысячу евро и выше. Уже толь-
ко одно это вызывает вопросы среди жителей, почему 
за деньги налогоплательщиков нужно содержать такой 
огромный организм с такими огромными расходами.  

Самым вопиющим фактом, раскрытым во время 
ревизии, было то, что самоуправление Вентспилсской 
городской думы специальным распоряжением поручи-
ло конкретные автомашины муниципальной полиции 
с водителями (ими управляют инспекторы полиции!) 

Произошли ли какие-либо позитивные переме-
ны в Вентспилсском городском самоуправлении со 
времени нашей последней беседы? 

К сожалению, нет. В самоуправлении ошибки до сих 
пор не признаются. В Вентспилсской городской думе 
до сих пор не поняли, что мы, депутаты меньшинства, 
способны не только указать на противоправные дей-
ствия Вентспилсского самоуправления, поговорить о 
проблематике «ничего не слышащей думы» на уров-
не самоуправления, но и привлечь внимание VARAM и 
других институций госуправления и правоохранитель-
ных учреждений к имеющим место в Вентспилсе нару-
шениям и недостатку хорошего управления. 

Хорошо. Вы привлекли внимание VARAM. 
Министерство отреагировало на указания вент-
спилсских оппозиционных депутатов и в начале 
февраля призвало Вентспилсскую городскую думу 
пересмотреть необходимость сформированных 
самоуправлением комиссий, указав на неудачную, 
расточительную организацию труда в Вентспилсе, 
противоречащую закону «О самоуправлениях». 
Прошло полтора месяца, но Вентспилсская город-
ская дума не произвела никаких изменений в струк-
туре и деятельности думы. Значит, нет оснований 
полагать, что институции государственного уров-
ня могут позитивно повлиять на Вентспилсское 
городское самоуправление, если комиссии в 
Вентспилсской городской думе преспокойно рабо-
тают по-старому? 

Это действительно так. Перемен пока нет. 

Депутаты оппозиции в треугольнике отношений 
с Вентспилсским самоуправлением и VARAM!
Месяц назад в интервью газете «Ventspilnieks.lv» лидер оппозиции Вентспилсской 
думы Гиртс Валдис Кристовскис упомянул, что Министерство защиты окружающей 
среды и регионального развития (VARAM) наконец услышало критическую точку зрения 
оппозиционных депутатов Вентспилсского городского самоуправления относительно 
того, что в работе Вентспилсской думы не хватает демократии и наблюдаются 
противозаконные действия. В беседе с Гиртсом Валдисом Кристовскисом мы 
поинтересовались, изменилось ли что-либо за это время, и если да, то как именно?

Вот как с позволения Вентспилсской 
думы «хозяйничает» полиция 
самоуправления города!
Государственный контроль только что 
обнародовал результаты ревизии, 
проведённой в Полиции самоуправления 
города Вентспилса, которая работает 
в непосредственном подчинении 
Вентспилсской городской думы. Во 
время ревизии обнаружены несколько 
громких, а в отдельных случаях даже 
очень бессовестных нарушений, в которые 
непосредственно вовлечена сама дума.

использовать для нужд должностных лиц думы! Почти 
как в случае с Вентспилсским свободным портом, 
когда он приобрёл дорогой лимузин нового поколения, 
чтобы на нём возить на заседания суда в Ригу обви-
няемого в тяжелых преступлениях Айвара Лембергса. 

 Самое абсурдное заключается в том, что эта дея-
тельность инспекторов (которую в обычной разговор-
ной речи принято называть «подработкой», а в дан-
ном случае следует называть просто «халтурами»?) 
ну никоим образом не связана с обеспечением обще-
ственного порядка. К тому же, как обнаружилось во 
время ревизии, сотрудники муниципальной полиции 
имеют обыкновение не соблюдать порядок определе-
ния нормы своего потребления топлива, а также мно-
гократно заливать полный бак и использовать топливо 
во время вождения, однако после заполнения топлив-
ного бака часто не регистрируют эти данные, как того 
требует официальный порядок.  

В следующем номере читайте более развёрнутый 
анализ обнаруженных Госконтролем фактов! 

Нелегитимные комиссии, сформированные самоуправ-
лением, продолжают ненужное дублирование рабо-
ты депутатов самоуправления и администрации. Этот 
абсурдный порядок продолжает существовать. Однако 
я уже вижу, что инициированный нами процесс достиг-
нет цели в среднесрочной перспективе. В том числе, 
и потому, что негативное отношение и, на удивление, 
близорукие приемы руководителя самоуправления А. 
Лембергса, противозаконно захватившего власть, и его 
«карманной» администрации с каждым днем, с каж-
дым раундом коммуникации становятся все более оче-
видными, проявляются все ярче. То есть режим в дей-
ствии непрерывно подтверждает свое высокомерие, 
демонстрирует нигилизм в государственном управле-
нии, игнорирует демократию и правовые принципы, 
допускает все новые ошибки и оставляет четкие отпе-
чатки преступлений, которые невозможно стереть. Это 
то, что требовалось доказать, то, чего мы ожидали. 
Мы предполагали, что администрация Вентспилсского 
самоуправления будет действовать именно так глупо 
и выпишет себе «свидетельство» о духовной ущерб-
ности, которую больше ни от кого нельзя будет скрыть. 

Этим вы хотели сказать, что самоуправление 
усугубит конфликт с VARAM?

Да. Именно так – игнорирование «дружеской» прось-
бы министерства – основание для назревающего кон-
фликта между Вентспилсским самоуправлением и 
институцией, надзирающей за работой самоуправления.  


